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Nr.  Partij 

(steller) 

Blz. Vraag PH Beantwoording 

1 VVD 14 Betreft de onttrekkingen en stortingen 

van de reserves. De verschillen zijn op 

verschillende plekken aanzienlijk. Kunt 

u aangeven hoe het kan dat de 

verschillen zo groot zijn? 

 

PD Over het algemeen vinden de meeste dotaties conform begroting plaats. Bij 

onttrekkingen, meestal uit bestemmingsreserves, mag niet meer worden 

onttrokken dan er aan lasten zijn gemaakt, met het begrote bedrag als 

maximum. Wanneer de lasten lager zijn dan verwacht, is de onttrekking aan 

de reserve ter dekking van die lasten ook lager dan de raming (lagere baten). 

Het is geen doel op zich om stortingen en onttrekkingen in evenwicht te 

houden. Het verschil tussen de onttrekkingen en dotaties komt met name 

door de incidentele onttrekking aan de bestemmingsreserve N23 van € 9,5 

miljoen). 

 

2 VVD 24 Kunnen wij een overzicht ontvangen 

van alle open einde regelingen in het 

sociaal domein? 

 

PV Wet werk en bijstand (uitkeringen) 

Minimabeleid 

Jeugdhulp 

WMO 

 

3 VVD 33 ‘’Het onderzoek cultureel 

ondernemerschap is gestart in het 

tweede kwartaal 2019. Het onderzoek 

is afgerond in het 2de kwartaal 2020.’’ 

Vraag: kunnen wij dit onderzoek 

ontvangen? 

 

CB Na besluitvorming college in juli/augustus 2020 zal het rapport aan de leden 

van de Raad worden aangeboden. 

4 VVD 45 ‘’Er is een inventarisatie van 

gemeentelijk vastgoed afgerond, 

waarbij in beeld is gebracht welke 

aanpassingen gewenst zijn in het kader 

van toegankelijkheid. Uitvoering vindt 

gefaseerd plaats.’’ 

Vraag: Kunnen wij deze inventarisatie 

ontvangen? 

 

PD Allereerst is een onderverdeling gemaakt tussen openbaar toegankelijke 

gebouwen en niet openbaar toegankelijke gebouwen. De niet openbaar 

toegankelijke gebouwen laten we vooralsnog buiten beschouwing. 

Vervolgens is gekeken naar welke gebouwen frequent bezocht worden en 

waar toegankelijkheid echt impact heeft. Dit heeft onderstaande lijst 

opgeleverd:  

Adres Gebruik               

 Amstelstraat 1 Wijkcentrum De Oever   

 Bergerweg 1 Centrum voor Cultuur en Erfgoed 
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 Bergerweg 1depot Regionaal Historisch Centrum Alkmaar 

 Canadaplein 1 Stedelijk Museum 

 Canadaplein 2/3 Artiance Centrum voor de Kunsten (deel in De 

Vest) 

 Canadaplein 2 Theater de Vest 

 Gasthuisstraat 2 Bibliotheek 

 Herculesstraat 71  Stadswerk 072 

 Hertog Aalbrechtweg 4 Sportcomplex Hoornsevaart 

 Langestraat 97/ 

Breedstraaat 50 

Stadshuis 

 Mallegatsplein 10 / 

Geestersingel 140 

Stadskantoor/UWV/Haltewerk 

 Merwedestraat 4 GGD Hollands Noorden afd. 

Jeugdgezondheidszorg 

 Pettemerstraat 5 Poppodium 

 Saskerstraat 22 Ontmoetingscentrum de Rietschoot  

 Terborchlaan 301  Sportcomplex De Meent 

 Vondelstraat 35/37  Sporthal Oosterhout 

 Westerweg 250  Begraafplaats 

 

Vervolgens is een plan van aanpak opgesteld. Er vindt een schouw plaats van 

enkele panden. Dit wordt gedaan in samenwerking met 

ervaringsdeskundigen. Daarna wordt een meerjarenplanning opgesteld die 

lijdt tot een kostenraming. 

 

5 VVD 78 nr 5. Uitvoeren customery journey 

experience 2018 via Imago onderzoek/ 

Nett Promotor Score. Bij de toelichting 

staat dat het eigen onderzoek incl NPS 

niet het juiste middel bleek te zijn voor 

EK Het eigen onderzoek door Alkmaar Marketing bleek niet de gezochte 

informatie te leveren om inzicht te krijgen in de bezoekerservaringen.  

Een nieuwe KPI is gekoppeld aan het nieuwe Citymarketing- en 

Evenementenbeleid. 
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Blz. Vraag PH Beantwoording 

het imago-onderzoek. Men gaat op 

zoek naar een betere KPI. Kunt u 

aangeven waarom het eigen 

onderzoek incl NPS onvoldoende 

werkte en aan welke nieuwe KPI’s 

wordt gedacht? 

 

6 VVD 81 ‘’Het belangrijkste nadeel betreft het 

afboeken van de boekwaarde 

Percivalstraat (€ 688.000), vanwege 

deijn  overdracht van deze grond voor 

de nieuwbouw van de basisschool de 

Wegwijzer.’’ 

Vraag: Heeft u iets meer informatie 

over deze afboeking? Wat verklaart dit 

grote bedrag? Hoe stond deze grond 

aanvankelijk in de boeken? En was de 

raad hier al eerder over geïnformeerd, 

zo ja wanneer? 

 

PD Conform BBV regelgeving uit de nota Materiële Vaste Activa mag een deel 

van de boekwaarde en de sloopkosten van een bestaand gebouw 

meegenomen worden in de vervaardigingskosten van de nieuwbouw. Dit mag 

tot maximaal de marktwaarde, de resterende boekwaarde moet worden 

afgeschreven.  

De raad is meermaals geinformeerd over de ontwikkeling  van de nieuwbouw 

voor de school, o.a. in 2016 bij een raadsbesluit over het beschikbaar stellen 

van een extra krediet voor een nieuwe gymzaal. In dit raadsvoorstel stond 

ook de hoogte van de boekwaarde die nog op de locatie rustte. 

7 VVD 82 ‘’Om tot verbetering te komen is het 

actieplan ‘Levendige en leefbare 

binnenstad’ vastgesteld met inwoners 

en ondernemers en zijn de eerste 

stappen gezet voor een convenant 

Veilig uitgaan.’’ 

Vraag: Kunnen wij dit actieplan 

ontvangen? 

 

PB Het actieplan ‘Levendige en leefbare binnenstad’ is verwoord in 

een convenant veilig uitgaan. Dit convenant is gereed voor 

vaststelling maar door de Corona ontwikkelingen sinds maart 

2020 is dit stil komen te liggen. Daarbij speelt nu de vraag hoe 

de horeca de Corona crisis doorstaat en in hoeverre men bereid 

en in staat is om de geformuleerde uitgangspunten nog uit te 

voeren. 

Het convenant is nog niet vastgesteld en nog niet door alle 

partners ondertekend. Na vaststelling en ondertekening zal dit 

worden gedeeld. 
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8 VVD 83 Qua KPI’s ‘vernieling en beschadiging’ 

scoort Alkmaar boven het landelijk 

gemiddelde. 

Vraag: Heeft u hier een verklaring 

voor? 

 

PB Waardoor Alkmaar hier hoger scoort dan het landelijk gemiddelde is niet 

bekend. 

9 VVD 86 ‘’De fietsoversteken op de Rekerdijk 

zijn voorzien van knipperende LED-

verlichting.’’ 

Vraag: In uw memo van 14-01-2019 

informeerde u ons over een proef met 

dynamische verlichting. Wat zijn de 

resultaten van deze proef? 

 

MvZ In juni 2019 zijn de twee fietsoversteken op de Rekerdijk (kruising met de 

Drechterwaard en Muiderwaard) voorzien van dynamische LED verlichting die 

gaat knipperen wanneer een fietser nadert. Deze maatregel is nog niet eerder 

in Alkmaar toegepast en heeft daarmee een experimenteel karakter. Na een 

jaar kan worden gesteld dat de maatregel positief is ontvangen en dat de 

attentiewaarde van beide kruisingen is verhoogd. Uit de ongevallencijfers 

moet blijken of het aantal aanrijdingen waarbij politie en/of ambulance 

opgeroepen worden een afnemende trend laat zien. Vanwege het 

coronavirus is het op dit moment echter niet mogelijk om een objectieve 

vergelijking te maken met voorgaande jaren.  

 

10 VVD 87 ‘’De historische looproute vanaf het 

NS-station naar het centrum is 

aantrekkelijker gemaakt en 

verbeterd.’’ 

Vraag: Kunt u dit toelichten? Wat 

heeft u precies gedaan? 

 

MvZ / 

PB 

Het college heeft op 9 oktober 2018 besloten om de historische looproute 

integraal op te nemen in de uitwerking van een breder vervoersbeeld rond 

het stationsgebied Alkmaar Centraal. Het gaat hierbij om de combinatie van 

voetgangers, fietsers, OV, taxi’s, K&R en bewonersverkeer.  

Het kader voor deze uitwerking is het ontwikkelbeeld van het stationsgebied 

dat op dit moment wordt opgesteld. Naar verwachting zal dit ontwikkelbeeld 

eind 2020 worden vastgesteld zodat in 2020 de uitwerking kan starten.   

 

11 VVD 87 ‘’Er is gezocht naar 

financieringsmogelijkheden voor het 

project. Het streven is om hierover 

overeenstemming te bereiken met de 

provincie Noord-Holland en gemeente 

Bergen en tot een 

MvZ In mei 2020 is bestuurlijk overeenstemming bereikt tussen Alkmaar en 

Provincie Noord-Holland over de financiering van het project N9 / Kogendijk. 

Deze afspraken worden verwerkt in een samenwerkingsovereenkomst waar 

gemeenten Alkmaar en Bergen, provincie Noord-Holland en Rijkswaterstaat 

de deelnemende partijen in zijn. Naar verwachting zal deze overeenkomst 

eind 2020 getekend worden.   
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samenwerkingsovereenkomst te 

komen.’’ 

Vraag: Wanneer verwacht u de 

samenwerkingsovereenkomst te 

kunnen tekenen? 

 

12 VVD 87 Is er in 2019 nog gesproken met de 

gemeenten Heiloo en Castricum over 

het verbinden van de beide gedeeltes 

van de Boekelermeer? Zo ja, wat is de 

status van deze doortrekking? 

 

MvZ De doortrekking is begin 2019 in een bestuurlijk overleg met Heiloo ter sprake 

gekomen. Binnen Heiloo is op dit moment geen bestuurlijk draagvlak om deze 

doorsteek, vooruitlopend op de realisatie van de aansluiting op de A9, aan te 

leggen.  

13 VVD 113 Heeft percentage externe inhuur is 

zeer fors gestegen. Resultaat 17,5% 

tov begroot 6,7%. 

Vraag: Heeft u hier een verklaring 

voor? 

 

PD Het percentage in de begroting 2019 van 6,7% is na begrotingswijzigingen 

hoger uitgekomen, namelijk begroot: 10,7%.  

Het verschil wordt met name veroorzaakt door de verschuiving van de kosten 

van de jeugd- en gezinscoaches van het product naar de bedrijfsvoering. 

 Tevens zijn de werkelijke salarislasten in 2019 lager uitgevallen en de 

werkelijke inhuur is hoger uitgevallen. Wat uitkomt op 17,5%.  

 Verder is een positief resultaat van € 2 miljoen behaald op de totale 

bedrijfsvoering. 

 

14 VVD 128 Garantstellingen. HVC vraagt haar 

aandeelhouders goedkeuring voor 

grotere garantstelling voor 

investeringen samenhangend met het 

van gas loskomen van woningen en 

bedrijven. Beoogt HVC  verhoging van 

de grens voor goedkeuring van 10 

miljoen? Zo ja, wanneer ontvangt de 

raad hierover een voorstel? Hoe hoog 

is de beoogde investering 

PD HVC voert gesprekken met haar aandeelhouders binnen de diverse 

gemeenschappelijke regeling. Voor Alkmaar is dat de GR VVI.   

HVC heeft een omvangrijk investeringsprogramma voor verschillende 

activiteiten oploopt richting de 100 miljoen.  De aandeelhouders (waaronder 

de VVI) keurt de investeringen boven de 10 miljoen euro individueel goed. 

HVC beoogd deze grens niet te verhogen.  
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samenhangend met het van gas 

loskomen? 

 

15 VVD 134 Erfpacht: Eerder informeerde u ons 

dat u een inventarisatie ging doen naar 

het totale aantal adressen met 

erfpacht. 

Vraag: Heeft u misschien meer 

informatie over de uitkomsten van 

deze inventarisatie? 

 

PV In december 2019 zijn alle erfpachters geïnformeerd omtrent de einddatum 

van het erfpachttijdvak. Daarbij zijn zij nogmaals gewezen op de mogelijkheid 

tot het omzetten van hun erfpachtrecht naar vol eigendom. 

In april 2020 zijn alle woningeigenaren geïnformeerd omtrent de mogelijkheid 

met betrekking tot het verkrijgen van een indicatie van de koopsom via onze 

website. 

 

 

16 VVD 207 Juridische geschillen. 

Vraag: Klopt het dat er nog 

gerechtelijke procedures lopen tegen 

de aanslag van de baatbelasting 

Nelson Mandelabrug (68 stuks in een 

beroepszaak) en zo ja, wat is daarvan 

de status? 

 

PD In september 2019 zijn de verweerschriften door Cocensus verzonden. In 

januari 2020 hebben we het nagevraagd hoe het ermee staat. Het is nog 

wachten op de rechtbank die een zitting moet inplannen. De huidige 

coronacrisis draagt daar zeker bij aan, het is afwachten.  

17 VVD 224 In de jaarstukken geeft u een update 

van de aanleg van glasvezel in het 

buitengebied. Heeft u ook een update 

van de aanleg in de stad Alkmaar? Wat 

is de verdere planning? 

 

PD In Alkmaar Centrum Zuid is ca 75% van het netwerk gerealiseerd en worden 

momenteel de huisaansluitingen gerealiseerd dit zal nog tot eind 2020 duren. 

In komende periode wordt ook het resterende netwerk in de spoorbuurt 

gerealiseerd.  

  

KPN is gestart met de voorbereidingen voor de wijken Overdie en Huiswaard 

en momenteel worden daarvoor de vergunningsaanvragen ingediend. De 

uitvoeringswerkzaamheden starten in Overdie in Q3 2020 en in Huiswaard Q1 

2021. 

 Voor de overige stadsdelen zijn nog geen geen definitieve planningen 

afgegeven door KPN. 
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18 VVD 231 Wat waren de totale kosten van het 

parkeerbeleid in 2019? 

Wat waren de totale opbrengsten van 

het parkeerbeleid in 2019? 

Dan wil ik het vervolgens graag 

uitgesplitst hebben naar de 

verschillende onderdelen van het 

parkeerbeleid. 

 

Wat waren de kosten van 

het parkeren in de parkeergarages in 

2019? 

Wat waren de opbrengsten van 

het parkeren in de parkeergarages in 

2019? 

 

Wat waren de kosten van het 

straatparkeren in 2019? 

Wat waren de opbrengsten van het 

straatparkeren in 2019? 

 

Wat waren de kosten van het 

vergunninghoudersparkeren in 2019? 

Wat waren de opbrengsten van het 

vergunninghoudersparkeren in 2019? 

 

Wat waren de overige kosten en 

opbrengsten in 2019 binnen het 

product parkeren? 

 

EK 

 

EK 

 

 

 

 

 

 

EK 

 

 

 

 

 

 

EK 

 

 

 

 

EK 

 

 

 

 

EK 

 

De totale kosten bedroegen in 2019 € 6.386.032. 

 

De totale opbrengsten bedroegen in 2019 € 8.246.662. 

 

 

 

 

 

 

De kosten voor parkeergarages bedroegen in 2019 € 3.124.605. 

 

 

De opbrengsten van de parkeergarages bedroegen in 2019 € 3.510.072. 

 

 

 

De kosten voor straatparkeren bedroegen in 2019 € 1.217.691. 

 

De opbrengsten van straatparkeren bedroegen in 2019 € 2.989.577. 

 

 

De kosten voor vergunningen en ontheffingen bedroegen in 2019 € 637.111. 

 

De opbrengsten vanvergunningen en ontheffingen bedroegen in 2019 

€ 887.708. 

 

De overige kosten voor parkeren bedroegen in 2019 € 1.406.625. Het betreft 

hier de kosten van beleidsontwikkeling, handhaving en overhead. 

De overige opbrengsten voor parkeren bedroegen in 2019 € 859.305. 

Het betreft hier de opbrengsten van handhaving en een BTW vordering over 

2018 (inzake belparkeren). 
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19 VVD 243 Programma 1 Dotatie voorziening 

wachtgeld wethouders €250.000,- 

Voor hoeveel oud-wethouders geldt 

deze regeling? Tot wanneer loopt deze 

regeling? 

 

PV In 2019 betrof het nog 3 ex-wethouders. Ultimo 2019 zijn het er nog 2 en is 

de stand van de voorziening € 130.000. Voor deze ex-wethouders heeft één 

wachtgeldregeling een maximale einddatum van 22-10-2020 de andere heeft 

een maximale einddatum van 06-08-2021. 

20 VVD - Eerder informeerde u ons dat u een 

inventarisatie ging uitvoeren naar het 

aantal daken met asbest. (memo 22-2-

2019) 

Vraag: Heeft u hierover misschien een 

tussenstand? 

 

CB Verwezen wordt naar de beantwoording van de motie ‘naar een asbestvrij 

Alkmaar’op 31 maart jl.; daarin is o.a  opgenomen, dat de gemeente   

asbestverdachte daken in kaart heeft gebracht voor de hele gemeente door 

middel van een dakscan. De opdracht is uitgevoerd in samenwerking met de 

Omgevingsdienst Noord-Holland Noord en met de werkgroep van gemeenten 

uit deze regio . Daken die mogelijk asbesthoudend materiaal bevatten zijn 

gepubliceerd via een overzichtskaart, die te vinden is op het gemeentelijk 

informatiepunt asbest. 

 

21 GroenLinks 17 Er staat: “De inrichting van 

gebiedsteams zijn een 

randvoorwaarde om de leefbaarheid 

en sociale samenhang verder te 

versterken.” Hoe wordt de 

leefbaarheid en sociale samenhang 

gemeten? 

 

PV Vanaf 2020 wordt jaarlijks een veiligheidsmonitor uitgezet onder 

Alkmaarders. Hierin worden zijn gevraagd hoe zij de veiligheid en 

leefbaarheid - waaronder sociale samenhang en fysieke kwaliteit - in hun wijk 

beleven.  

De resultaten van 2020 zijn een nulmeting, waarna de veiligheidsmonitor 

jaarlijks opnieuw uitgezet zal worden om de ontwikkeling van veiligheid en 

leefbaarheid te meten. 

22 GroenLinks 19 Hoeveel bewonersinitiatieven zijn in 

2019 ingediend? 

    ⁃    Wanneer wordt geëvalueerd in 

hoeverre het indienen van 

bewonersinitiatieven als gemakkelijk 

wordt ervaren? Op welke wijze gaat 

worden vastgesteld of dit als 

MvZ Er zijn in 2019 303 Bewonersinitiatieven ingediend. 

  

Bewonersinitiatieven kunnen digitaal via de nieuwe website aangevraagd 

worden.  

Het makkelijk digitaal aanvragen van bewonersinitiatieven op de website is in 

februari 2020 door een inwoners testpanel positief beoordeeld. 
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makkelijker wordt ervaren? 

    ⁃    Op de website wordt voor 

aanvragers van een bewonersinitiatief 

aangegeven dat men 

via participatiekaart.nl Alkmaar goede 

voorbeelden kan zien, dit lijkt te 

suggereren dat men voorbeelden in 

Alkmaar kan raadplegen, maar -na 

check van de webpagina- Alkmaar zit 

niet bij de gemeenten die genoemd 

worden als gemeenten die met een 

participatiekaart werken. Klopt dit en 

zo ja, wordt Alkmaar toegevoegd aan 

de participatiekaart? 

 

Op onze website wordt niet doorgelinkt naar de site 

www.participatiekaart.nl. Dit is een externe website, niet van de gemeente 

Alkmaar.  

Op dit moment wordt voor op de website van de gemeente een digitaal 

participatieplatform ontwikkeld. 

 

23 GroenLinks 20 Oude website cijfer 5,2. Is er al 

enigszins feedback ontvangen over de 

nieuwe website ? 

 

MvZ De nieuwe website is in januari 2020, vlak voor de livegang, door een 

testpanel, bestaande uit inwoners en ondernemers van Alkmaar getest en 

beoordeeld. Deze feedback is gebruikt om de website te verbeteren Ook 

heeft de website een feedbackknop, waarop de gebruikers van de website 

direct een mening en verbetersuggesties kunnen aangeven, zodat wij de 

website continue blijven verbeteren. 

 

24 GroenLinks 20 Eenduidige communicatie. Juist nu in 

coronatijd zien we hoe belangrijk het is 

dat ook doven en slechthorenden de 

boodschap kunnen begrijpen. Welke 

aandacht is er voor inclusie bij 

belangrijke communicatie? 

 

MvZ Bij al onze communicatie wordt rekening gehouden met mensen met 

audiovisuele beperkingen. Wij richten ons zoveel mogelijk op geschreven- en 

beeldcommunicatie. Informatie op de website kan worden voorgelezen en er 

is rekening gehouden met kleurgebruik op de website voor mensen met een 

audiovisuele beperking. Alle teksten zijn in B1 “begrijpelijke taal” geschreven 

Ook bij de communicatie rondom coronamaatregelen houden we hier 

rekening meer. Zo worden filmpjes ondertiteld en gebruiken we zoveel 

mogelijk geschreven communicatie die op de website wordt voorgelezen. 
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25 GroenLinks 21 Wanneer is “pilot met het inrichten 

van een gebiedsteam” afgerond en 

wanneer zal het verder uitgerold 

worden. Krijgt de raad uitslag van de 

pilot? 

 

PV De werkwijze uit de pilot is reeds omgezet in een werkwijze voor alle 5 

gebieden. 

De raad wordt naar verwachting hierover tweede helft 2020 geïnformeerd. 

26 GroenLinks 21 Verbeteren van leefbaarheid. Etc. 

Hierbij wordt een pilot gebiedsteams 

genoemd. Worden 

leefbaarheidscoordinatoren van de 

woningcorporaties aan deze 

pilotteams toegevoegd? 

Leefbaarheidscoordinatoren kunnen 

zoals vroeger woonconcierges in 

buurten een belangrijke functie 

hebben voor de leefbaarheid en 

voorkomen overlast of escalaties. 

Hoeveel leefbaarheidscoordinatoren 

zijn er actief in Alkmaar vanuit 

woningcorporaties? 

 

MvZ De gebiedsteams worden aangevuld met (sociale) netwerkpartners als daar 

aanleiding toe is. Afhankelijk van de casus kunnen dit ook leefbaarheid 

coördinatoren van de woningbouwcorporaties zijn. 

 

Woonwaard: 

In Alkmaar werkt Woonwaard met twee gebiedsteams. Een gebied heeft rond 

de 5.000 huurwoningen. Een team bestaat uit medewerkers leefbaarheid (2), 

huismeester (1), gebiedscoördinator (1), gebiedsconsulent (1), consulent 

overlast & zorg (1). 

  

Kennemerwonen: 

Heeft twee collega’s die actief zijn als Wijkconsulent sociaal beheer en twee 

collega’s die actief zijn als Medewerker wijkbeheer. Ook hebben Zij een 

Adviseur Wonen en Zorg. Dat zijn allemaal personen die actief zijn op het 

gebied van leefbaarheid.  

  

Wooncompagnie: 

Heeft (met een gering woningbezit in de voormalige gemeente Schermer) een 

consulent die deels Alkmaar, deels Beemster en deels Purmerend. Dus een 

dag in de week voor Alkmaar. 

 

27 GroenLinks 21 de klanttevredenheid van minder 

digivaardige inwoners is minimaal 7,5. 

Hierover is geen meting beschikbaar. 

Wordt dit in de toekomst gemeten? 

MvZ Het doel is om in de toekomst hosts in te zetten om minder digivaardige 

inwoners en ouderen te helpen bij digitale aanvragen. Als deze hosts ingezet 

worden zal ook de klanttevredenheid gemeten worden. 
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Wordt er onderzoek gedaan naar de 

klanttevredenheid van laaggeletterde 

inwoners? En is hier ook beleid voor? 

 

Wij doen geen specifiek onderzoek naar de klanttevredenheid van 

laaggeletterde inwoners. 

Het motto van de gemeente Alkmaar is: klanten voelen zich welkom en 

gehoord en wij zijn een begrijpelijke en toegankelijke gemeente. Dit geldt 

voor alle inwoners. 

 

28 GroenLinks 29 “De vakgroepen Participatie, economie 

en onderwijs voerden een verkenning 

uit voor een (lokaal) plan van aanpak 

onderwijs arbeidsmarkt”. Wat is het 

resultaat? Waarom is het ‘oranje”? 

 

PD De verkenning naar een plan van aanpak Onderwijs en Arbeidsmarkt is 

inmiddels (Q1 2020) afgerond en vertaald in een actieplan Onderwijs en 

Arbeidsmarkt, “Regio Alkmaar in balans”.  

29 GroenLinks 29 “de pilot waarbij drie J-GGZ aanbieders 

binnen het voortgezet onderwijs 

worden ingezet om bij jongeren 

psychische problematiek sneller te 

signaleren en te verhelpen.” Wat is 

resultaat? Waarom ‘oranje’? Wat en 

wanneer is volgende stap? 

 

EK Het resultaat van het eerste jaar geeft aan dat er 40 leerlingen door scholen 

zijn aangemeld. 11 keer werd hiervoor het expertteam advies & consult 

geboden aan de school en voor 29 leerlingen werd een intensiever traject in 

gezet. 

De pilot is verlengd en loopt tot april 2022, daarom staat deze actie nog op 

oranje.  

De volgende stap is inmiddels genomen door de pilot te verlengen. De 

opgedane ervaringen in het eerste jaar zijn meegenomen bij deze verlenging. 

Zo is er nu een vaste medewerker aangesteld, zodat er voor de scholen een 

vast gezicht is.  

 

30 GroenLinks 31 De verzuimcijfers zijn ok, maar als 

langdurige ziekte van jongeren die 

langer dan 3 maanden thuis zitten, 

wordt meegeteld, wordt de 

doelstelling maar voor ruim de helft 

gehaald. Zijn hier plannen voor om dat 

te verbeteren? 

 

EK De definitie van langdurige thuiszitters zijn kinderen die langer dan drie 

maanden (ongeoorloofd) thuiszitten zonder passend aanbod van onderwijs 

en/of zorg.  

Jongeren die langdurig ziek zijn, vallen (nog) niet onder deze categorie 

(geoorloofde) thuiszitters. Omdat langdurig ziek zijn kan leiden tot thuiszitten, 

werd dit preventief gemonitord en geregistreerd als relatief verzuim. Er is een 

nieuw leerlingvolgsysteem aangeschaft waardoor risicoleerlingen eerder in 

beeld zijn bij team leerplicht.   
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De cijfers in de begroting zijn geen doelstellingen maar laatste gepubliceerde 

cijfers op waarstaatjegemeente.nl. Dit zijn verplichte cijfers vanuit de BBV 

Absoluut verzuim was in 2017 1.04 en in 2018 1 

Relatief verzuim was in 2017 36,3 en in 2018 32.  

 

31 GroenLinks 34 We lezen dat er sprake is van 

verbreding en toegankelijker cultureel 

aanbod, voor jongeren, ouderen, etc. 

Wat zijn de criteria, wat is de meetlat? 

Niet alleen kwantitatief, ook naar 

doelgroepen: lage SES, gehandicapten, 

laaggeletterden, etc.? 

 

CB Bij het verbreden en het toegankelijker maken van het culturele aanbod voor 

ouderen hanteren wij de doelstellingen en criteria van het convenant Age 

Friendly Cultural Cities. 

Het gaat om actieve cultuurparticipatie van ouderen door de verbinding te 

leggen tussen cultuur, zorg & welzijn. Doelstellingen (en tevens criteria) 

daarbij:  

• Het tegengaan van eenzaamheid en sociaal isolement; 

• Het verbeteren van zelfredzaamheid en algehele zingeving; 

• Het versterken van sociale netwerken; 

• Het (her)ontdekken van talenten en een leven lang leren; 

• Het verrijken van de culturele infrastructuur in Alkmaar; 

• Artistieke kwaliteit en duurzaamheid. 

  

Middels de inzet van een aantal projecten krijgt het verbreden en het 

toegankelijk maken van het culturele aanbod voor jongeren en kinderen 

vorm. De projecten zijn toegankelijk voor alle kinderen via de basisscholen en 

bij Cultuureducatie Met Kwaliteit (CMK) voor een klein deel ook via het 

VMBO. 

  

In het convenant Cultuur en Onderwijs 2018-2023 staan doelen 

geformuleerd. Cultuureducatie moet een integraal onderdeel van het 

curriculum worden door het stimuleren van goede verbindingen tussen 

professionals, programma’s, scholen en het culturele veld. Hierop is met 

name het programma CMK gericht.  
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Bij het project Talent in Zicht en de Alkmaarpas wordt deelname bepaald 

door het inkomen van de ouders (inkomstencriteria). 

  

Verder is 1/3 van de inzet van de cultuurcoach sociaal domein (sinds 2019) 

bestemd voor de bestrijding van eenzaamheid jongeren door middel van 

kunst en cultuur. 

 

32 GroenLinks 37 Sport..”een belangrijk middel voor het 

oplossen van vele maatschappelijke 

knelpunten”. Welke maatschappelijke 

knelpunten zijn er opgelost? 

 

PD Door middel van een sportaanbod voor mensen met een beperking en 

mensen die niet terecht kunnen bij het reguliere sportaanbod (jong en oud) 

en een aanbod voor ouderen/volwassenen wordt gezorgd dat mensen in 

beweging blijven, wat bijdraagt aan een meedoen en gezondheid van de 

burgers van Alkmaar. 

 

33 GroenLinks 26, 

43 

“Omdat ondanks hogere 

rijksbudgetten strak gestuurd wordt 

op de uitgaven, resulteert hier een 

voordeel van € 1,4 miljoen (Beschermd 

wonen en Vrouwenopvang),”  

- Eerder lezen we dat ook de 

maatschappelijke  opvang mede 

bijdraagt aan dit voordeel. Klopt dat 

en voor hoeveel? 

- er staat dat dit voordeel door strakke 

sturing wordt veroorzaakt. Kan dat 

nader uitgelegd worden. 

- En heeft de beperkte 

beschikbaarheid van woningen ook 

een bijdrage aan de onderbesteding 

geleverd? Zo ja hoeveel? Op blz. 220 

wordt ook alleen de verhoging van het 

budget genoemd. 

MvZ + 

EK 

 

 

 

 

 

- Er is geen voordeel op de Maatschappelijke opvang. 

 

 

 

- Voor beschermd wonen geldt dat de zorgaanbieders voorafgaand aan het 

kalenderjaar weten wat hun budget is. Alleen in overleg met de gemeente 

Alkmaar kan hiervan worden afgeweken. Aanvullingen van het budget vanuit 

het Rijk leiden niet tot hogere uitgaven bij zorgaanbieders. 

 

- De beperkte beschikbaarheid van woningen is de belangrijkste reden dat de 

uitstroom uit beschermd wonen lager is dan beoogd, dit heeft geen 

onderbesteding van het beschikbare budget tot gevolg.  
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34 GroenLinks 45 Wat zijn de uitkomsten geweest van 

de inventarisatie van het gemeentelijk 

vastgoed in het kader van 

toegankelijkheid? Hoeveel 

aanpassingen moeten er worden 

gedaan en wanneer zijn deze klaar? 

Hoeveel aanpassingen zijn er de 

afgelopen jaren gedaan? 

 

PD Allereerst is een onderverdeling gemaakt tussen openbaar toegankelijke 

gebouwen en niet openbaar toegankelijke gebouwen. De niet openbaar 

toegankelijke gebouwen laten we vooralsnog buiten beschouwing. 

Vervolgens is gekeken naar welke gebouwen frequent bezocht worden en 

waar toegankelijkheid echt impact heeft. Dit heeft onderstaande lijst 

opgeleverd.  

Adres Gebruik               

 Amstelstraat 1 Wijkcentrum De Oever   

 Bergerweg 1 Centrum voor Cultuur en Erfgoed 

 Bergerweg 1depot Regionaal Historisch Centrum Alkmaar 

 Canadaplein 1 Stedelijk Museum 

 Canadaplein 2/3 Artiance Centrum voor de Kunsten (deel in 

De Vest) 

 Canadaplein 2 Theater de Vest 

 Gasthuisstraat 2 Bibliotheek 

 Herculesstraat 71  Stadswerk 072 

 Hertog Aalbrechtweg 4 Sportcomplex Hoornsevaart 

 Langestraat 97/ 

Breedstraaat 50 

Stadhuis 

 Mallegatsplein 10 / 

Geestersingel 140 

Stadskantoor/UWV/Haltewerk 

 Merwedestraat 4 GGD Hollands Noorden afd. 

Jeugdgezondheidszorg 

 Pettemerstraat 5 Poppodium 

 Saskerstraat 22 Ontmoetingscentrum de Rietschoot  

 Terborchlaan 301  Sportcomplex De Meent 

 Vondelstraat 35/37  Sporthal Oosterhout 

 Westerweg 250  Begraafplaats 
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Vervolgens is een plan van aanpak opgesteld. Er vindt een schouw plaats van 

enkele panden. Dit wordt gedaan in samenwerking met 

ervaringsdeskundigen. Daarna wordt een meerjarenplanning opgesteld die 

lijdt tot een kostenraming. 

 

35 GroenLinks 45 Clientondersteuning tevredenheid is 

hoger dan landelijk gemiddeld. Toch is 

het ‘oranje’. Wat is het doel?? En hoe 

te bereiken? 

 

MvZ De tevredenheid en de bekendheid van cliëntondersteuning zijn inderdaad 

hoger dan het landelijke gemiddelde. Echter er zijn nog steeds doelgroepen 

die niet voldoende bereikt worden zoals inwoners met schulden, dak- en 

thuislozen en statushouders.  Vandaar dat we de inzet van 

cliëntondersteuning continueren.  

 

36 GroenLinks 46 Voor verminderen van zorgmijding 

wordt o.a. ingezet op bijzondere 

woonvormen: Hoe ver is het daarmee? 

En waar worden deze gerealiseerd? 

 

MvZ De “pilot” gericht op het verminderen van zorgmijding is  “going concern” 

geworden. De 17 gemeenten en partners in het zorg- en veiligheidsdomein 

hebben deze in het Zorg- &Veiligheidshuis ondergebracht. Voor de regio 

Alkmaar is de persoonsgerichte aanpak (PGA) van personen met zorgmijdend 

gedrag en een veiligheidsrisico uitgebreid naar 17 cases die langdurig 

intensief en integraal gevolgd worden. 

We willen daarmee verbetering van de leefomstandigheden voor de 

doelgroep en vermindering van overlast, (escalatie)gevaar en 

maatschappelijke kosten bereiken. Dat doen we door verder in te zetten 

op maatwerkvoorzieningen (zorgplekken en huisvesting) voor deze groep. 

Op casusniveau is een aantal mensen goed ingebed in een zorgtraject en 

afgelopen periode veel minder of niet bij de politie in beeld gekomen. 

Voor drie mensen is het gelukt om na een lange periode van dakloosheid 

een woonplek te realiseren. Dit is in de korte tijd relatief succesvol, maar 

terugval ligt in algemene zin op de loer en is een realiteit. We hopen dit te 

ondervangen met een levensloopbenadering.  

Ongeveer 80% van de doelgroep heeft een woonprobleem. De planning voor 

het openen van bijzondere woonvormen is nog niet precies bekend; er vindt 

bijvoorbeeld samen met de Dienst Jusititiële Inrichtingen een verkenning 

plaats naar een  passende locatie op hun terrein. 
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37 GroenLinks 46 Innovatie in de zorg staat ook op 

‘oranje’. Wat is de stand van zaken? 

Waar is vooral gezocht naar innovatie, 

en wat is er wel gerealiseerd? Welke 

vraag naar innovatie kwam van de 

inwoners. 

 

MvZ Wmo 

-In 2019 is in de aanbesteding hulpmiddelen expliciet de mogelijkheid van 

innovatie opgenomen; resultaat nog niet zichtbaar in verband met de 

implementatie van het nieuwe contract. Er wordt gewerkt aan een overleg 

tussen gebruikers en de leverancier om serviceproblemen op te lossen en 

innovaties te bespreken.   

- Het Slimste Huis is overgedragen aan de Evean ledenvereniging, waardoor 

de innovatie op het gebied e-health en domotica gecontinueerd wordt. 

-Innovatie is in 2019 meer en meer onderdeel geworden van regulier beleid, 

denk aan (nieuwe) subsidieaanvragen van verenigingen en maatschappelijke 

organisaties. De vraag van inwoners wordt in deze subsidieaanvragen 

meegenomen.  

 

38 GroenLinks 47 We lezen dat het product beschermd 

thuis is ontwikkeld om de instroom in 

beschermd wonen te verlagen. Dat is 

niet gelukt? Hoe is de prognose? 

 

MvZ In 2019 is de pilot Beschermd thuis omgezet naar een nieuw product dat 

vanaf 1-1-2020 wordt uitgevoerd door gecontracteerde partijen. Het 

(meerjarig) effect is nu nog niet te bepalen, in de evaluatie Woonzorg, vierde 

kwartaal 2020 zal hier ook op ingegaan worden.   

39 GroenLinks 51 Doelstelling 1.Realisatie van 2x 

opvoedcursussen CJG , wordt er door 

het CJG samengewerkt met de brede 

scholen? Wordt er gebruik gemaakt 

van de laagdrempeligheid van de 

locatie van de brede school? Is het 

lage deelnamecijfer verklaarbaar? 

 

EK In de jaarrekening staan enkele voorbeelden van nieuw aanbod, met 

deelnemersaantallen, genoemd. Om deelname aan de workshop over gamen 

te verhogen, werkt het CJG vanaf 2020 ook voor dit thema samen met het 

onderwijs. 

Het CJG werkt intensief samen met brede scholen, vooral met die brede 

scholen die een ouderkamer hebben. Een voorbeeld van deelname aan 

regulier aanbod blijkt uit de onlangs ontvangen subsidieverantwoording van 

de GGD: 513 mensen hebben in 2019 deelgenomen aan opvoedcursussen en 

workshops, 510 mensen bezochten een ouderkamer. Naast de GGD zijn er 

ook andere aanbieders met aanbod. 

40 GroenLinks 55 Er is stijging van jeugdhulp in 

gezinsvormen, maar gebrek aan 

pleegouders. “Er wordt naar 

EK Het werven van pleegouders is een continue proces  (pleegouders zijn altijd 

welkom) en vindt geregeld plaats door gecontracteerde aanbieders.  22 juni 
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alternatieve jeugdhulp in 

gezinsvormen gezocht, bijvoorbeeld 

buurtgezinnen. We zijn actief in het 

werven van pleeggezinnen.”  Zijn er al 

resultaten van die zoektocht? Hoe 

vindt de werving plaats? Hoe worden 

jongeren opgevangen als er geen 

pleegzorg is? 

 

vindt een digitale wervingsbijeenkomst plaats. Over de uitkomst zullen wij u 

actief informeren. 

In maart 2020 is in Alkmaar gestart met de pilot Buurtgezinnen. De eerste 

match tussen vraag en steungezin is inmiddels een feit.  

 

41 GroenLinks 63 ‘Er is een toename van het aantal 

inwoners met een verminderde 

loonwaarde. Inwoners hebben steeds 

vaker een grotere afstand tot de 

arbeidsmarkt’. Wat zijn hier de 

oorzaken van? 

 

PV Er is –absoluut- gezien geen stijging van het aantal inwoners met een 

verminderde loonwaarde. Deze inwoners waren er voorheen ook. Echter, 

deze inwoners vielen voorheen onder bijvoorbeeld de Wajong en vallen nu 

ook de participatiewet. In deze zin is er voor een Halte Werk een toename 

van het aantal inwoners met een verminderde loonwaarde. De oorzaak ligt 

dus in de verandering van de wet per 1-1-2015.  

  

De klantmanagers werken vanuit een brede intake. Er wordt uitvraag gedaan 

op alle leefgebieden. Daarnaast werken we met de methode mens in beeld. 

Daardoor hebben de klantmanagers persoonlijk contact een goed beeld van 

de inwoner en diens mogelijkheden. Multiproblematiek die hiervoor 

misschien verborgen bleef wordt nu zichtbaarder waardoor we de inwoner 

nog beter kunnen ondersteunen en integraler kunnen werken. Dit zorgt ook 

voor toename van “zichtbare” inwoners met een verminderde loonwaarde. 

 

42 GroenLinks 70 Er is een Quickscan gemaakt over het 

identiteitsbeeld, DNA van Alkmaar. Is 

deze Quickscan ergens beschikbaar? Er 

wordt aangekondigd dat in 2020 een 

uitwerking zal komen met als 

boegbeeld van Alkmaar de 

EK De Quickscan is opgesteld door bureau IMA en dient als basis voor het 

vervolg. Hoewel de Quickscan geen formele status heeft anders dan een basis 

voor het vervolg, zal deze Quickscan beschikbaar worden gesteld via de 

Griffie. De voortgang heeft relatie met het nieuwe citymarketing- en 

evenementenbeleid. Daarover bent u middels raadsmemo geïnformeerd.  
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Kanaalzone, is er een exactere 

planning? 

 

43 GroenLinks 74 Lagere toeristenbelasting voor 

maatschappelijke groepen, hier is geen 

realisatie van bekend, klopt dit? En zo 

ja, waarom is dat? 

 

PD Dit valt gezamenlijk onder de toeristenbelasting waarvan  

€ 454.000 gerealiseerd is. Er wordt geen onderscheid gemaakt in de baten. 

44 GroenLinks 74 “De verbinding tussen het economisch 

en sociaal domein is duurzaam 

versterkt..” Kan aangegeven worden 

waaruit de verbinding expliciet 

duidelijk is? En om welke delen van 

het sociaal domein gaat het? 

 

PD Die verbinding bestaat op het elkaar vaker opzoeken op dossiers die elkaar 

mogelijk raken of beïnvloeden. In 2019 is bijvoorbeeld een start gemaakt met 

gezamenlijk optrekken op het onderwerp onderwijs-arbeidsmarkt. Dit raakt 

zowel aspecten uit het sociale domein (een leven lang ontwikkelen) als de 

verbinding tussen onderwijs en het bedrijfsleven.   

45 GroenLinks 77 wandelroute, bebording Alkmaar. In 

een recente commissie was er een 

inspreker die van mening was dat de 

Oude Stad niet op de kaart staat voor 

bezoekers van Alkmaar. Het klopt o.i. 

dat er geen of weinig routeinformatie 

is op de groene verwijsbordjes. Zijn er 

plannen dit aan te passen? 

 

MvZ De vraag of er voldoende routeinformatie is naar de Oude Stad zullen we 

meenemen in onze gesprekken met de centrummanager. 

46 GroenLinks 82 Waar is het actieplan levendige en 

leefbare binnenstad te vinden? 

 

PB Het actieplan ‘Levendige en leefbare binnenstad’ is verwoord in een 

convenant veilig uitgaan. Dit convenant is gereed voor vaststelling maar door 

de Corona ontwikkelingen sinds maart 2020 is dit stil komen te liggen. Daarbij 

speelt nu de vraag hoe de horeca de Corona crisis doorstaat en in hoeverre 

men bereid en in staat is om de geformuleerde uitgangspunten nog uit te 

voeren. 
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Het convenant is nog niet vastgesteld en nog niet door alle partners 

ondertekend. Na vaststelling en ondertekening zal dit worden gedeeld. 

 

47 GroenLinks 83 Winkeldiefstal is in Alkmaar gestegen 

en ook fors hoger dan in Nederland. Is 

hiervoor een verklaring? 

 

PB De cijfers met betrekking tot winkeldiefstal zijn sterk afhankelijk van de 

meldingsbereidheid van winkels. Het is namelijk zeer aannemelijk dat veel 

winkeldiefstallen niet eens wordt gemeld vanuit het oogpunt van kosten-

baten. Het is daarom niet duidelijk of het aantal winkeldiefstallen in Alkmaar 

daadwerkelijk hoger is dan gemiddeld in Nederland of dat de 

meldingsbereidheid hier groter is. 

 

48 GroenLinks 83 Zijn er ook cijfers bekend over 

discriminatie meldingen? Worden 

deze apart geregisterd, en waarom 

wel/niet? En Welke rol heeft de 

afdeling” roze in blauw” binnen 

Alkmaar? 

 

PB Meldingen van discriminatie in Alkmaar worden door de politie en Art. 1NHN 

geregisterd. Deze cijfers worden gecombineerd in het jaarverslag 2020 en is 

hier online terug te vinden.  

Roze in Blauw is voor de politie Alkmaar beschikbaar bij de opname van 

aangiftes bij LHBTI-relateerde meldingen. 

49 GroenLinks 84 Wij missen in de weergave van het 

veiligheidsbeleid een relatie met 

jongerenwerk en preventieve 

maatregelen. Welke preventieve 

maatregelen zijn er in 2019 gedaan en 

voornemens in 2020? En idem welke 

kwantificeerbare inspanningen in 

jongerenwerk zijn er om escalaties in 

uitgaan en specifiek ook bij oud en 

nieuw tegen te gaan? 

 

PB In 2019 is het outreachend jongerenwerk op straat voortgezet in De Mare en 

in het buitengebied. Sinds november 2019 zijn ook outreachend 

jongerenwerkers gestart in Overdie-Kooimeer. Deze jongerenwerkers zijn in 

gesprek gegaan met jongeren op straat en hebben hen waar nodig hulp 

geboden. Ook is er tussen de verschillende jongerenwerkpartijen meer 

integraliteit in de samenwerking ontstaan en zijn korte lijnen tussen de 

veiligheidspartners ontstaan. In de verschillende huiskamers in Alkmaar is wat 

betreft interventies vooral aandacht besteed aan onderwerpen die op dat 

momenteel actueel waren, zoals gebeurtenissen of opstootjes in de eigen 

wijk, alcohol en drugs, discriminatie en drilmuziek en wapens. Daarnaast is de 

Persoonsgerichte Aanpak (PGA) in het Zorg- en Veiligheidshuis voortgezet, 

waarbij een aantal Alkmaarse jongeren met multiproblematiek besproken 

worden en ook interventies ingezet worden om patronen van criminaliteit en 

overlast vroegtijdig te doorbreken.  
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Voor 2020 zijn we voornemens om de groepsaanpakken en de 

Persoonsgerichte Aanpak (PGA) voort te zetten en met de partners te 

onderzoeken welke specifieke interventies wel en niet gewerkt hebben in het 

verleden en nog ingezet kunnen worden in de toekomst. Daarnaast wordt 

ingezet op meer vroegsignalering en doorpakken op jonge leeftijd, door zowel 

de jeugdigen als hun netwerk te betrekken. Per gebied in Alkmaar wordt 

gekeken naar mogelijkheden om een jeugdoverleg te organiseren, zodat ook 

jongeren in beeld komen die nog niet met criminaliteit in aanraking zijn 

geweest en dus niet besproken worden in het Zorg- en Veiligheidshuis. Voor 

die jongeren kunnen we vroegtijdig interventies inzetten, zodat voorkomen 

wordt dat ze verder afglijden. 

 

50 GroenLinks 87 1b Inzicht in meer ruimte en 

voorzieningen te creëren voor fietsers 

en voetgangers, waarom is het 

antwoord park en bike? Kan er 

uitvoeriger antwoord worden gegeven 

,welke mogelijkheden zijn er om meer 

ruimte aan fietser en voetganger te 

geven? 

 

MvZ Conform coalitieprogramma worden initiatieven voor fietsparkeren, zoals een 

‘park en bike voorziening’ gestimuleerd. Een succesvolle pilot tijdens een 

groot evenement (EK wielrennen) is aanleiding om aan dit initiatief een 

vervolg te geven in het kader van Alkmaar Fietst. Verdere mogelijkheden om 

meer ruimte aan de fietser te geven worden uitgewerkt in het nieuwe 

fietsplan dat in de tweede helft van 2020 aan u wordt gepresenteerd. 

Onderdeel hiervan is ook de doorfietsroute tussen Heerhugowaard en 

Uitgeest, waarvoor het tracé samen met de regio is vastgesteld.  

 

51 GroenLinks 130 We lezen: Kosten van WMO en Jeugd 

blijven stijgen. Alkmaar moet : 

“…aanvullende maatregelen … treffen 

om de hoogte van de uitgaven en de 

eventuele verder groei van het aantal 

verstrekkingen te beperken. Hiertoe is 

recent onderzoek gedaan en hierop zal 

nadrukkelijk worden ingezet.” Er 

worden voorbeelden van aanvullende 

maatregelen gegeven. Wanneer gaat 

MvZ/EK Dit komt aan de orde in de raad bij de begrotingsbesprekingen 2021 
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de raad daarover beslissen? Wanneer 

komt er nadere informatie over 

eventuele aanpassingen in beleid? 

 

52 GroenLinks 147 Het incidentele geld voor 

garantiebanen bij de gemeente is op. 

Wordt de doelstelling uit de wet, die 

loopt tot 2025, door Alkmaar gehaald? 

Wat is er de afgelopen 5 jaar 

gerealiseerd. 

 

PD De doelstelling uit de wet wordt gerealiseerd. Dit betreft incidenteel extra 

budget dat door uw Raad beschikbaar is gesteld in 2017 en 2018. Een deel 

daarvan is nog voor 2019 ingezet. 

Er zijn in totaal 12 mensen uit de doelgroep binnen de organisatie geplaatst 

en 2 mensen hebben een proefplaatsing. (peildatum 31-12-2019) 

53 CU 17 Waarom en waaraan zijn de lasten 

€ 1.021 M. hoger uit gevallen t.o.v. een 

gewijzigde begroting. 

Heeft men een verkeerde inschatting 

gemaakt voor 2019 en niet gekeken 

wat de rekening was van 2018, omdat 

deze € 1.222 M. hoger was dan de 

begroting 2019 na wijziging. 

 

PB De verschillen zijn incidenteel. De meeste verschillen komen vooral voort uit 

de afwikkeling van discussies met de Belastingdienst. Bij de definitieve 

afwikkeling van een BTW- of BCF-jaar vindt tot het laatst toe uitwisseling van 

argumenten plaats. Dit kan zowel positief als negatief uitpakken. 

In 2019 lijkt de discussie met de Belastingdienst inzake heffing 

vennootschapsbelasting over reclameopbrengsten echt tot een nadeel 

(€ 620.000) voor de gemeente te leiden, maar dit werd bekend op een 

moment dat het niet meer mogelijk was de raad een begrotingswijziging voor 

te leggen. 

Mutaties t.a.v. de pensioenen van gewezen wethouders zijn ook niet altijd 

goed in te schatten, omdat de actuariële berekeningen pas na balansdatum 

worden ontvangen. Op blz. 213 staat een uitgebreidere toelichting op de 

afwijkingen. 

 

54 CU 21 Uit hoeveel nieuw geformeerde fte 

(dus onder meer geen wijkagent) 

bestaat het gebiedsteam en wat zijn 

daarvan de lasten. 

De invulling van hosts, zijn dat 

bestaande ambtenaren of nieuwe 

MvZ Er zijn twee nieuwe gebiedsmedewerkers toegevoegd aan de eigen 

organisatie. Deze komen in plaats van twee externe frontlijnmanagers. Deze 

medewerkers zijn in afwachting van verdere besluitvorming tijdelijk 

aangesteld en worden in 2020 bekostigd uit het budget buurtgericht 

samenwerken.  
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medewerkers, zo ja over hoeveel 

nieuwe hebben we het dan? 

 

De functie van hosts worden ingevuld met bestaande ambtenaren. 

 

55 CU 25 1e alinea: Om welke zaak/zaken van 

onrechtmatigheid  gaat het hier 

 

MvZ/ 

EK/ PV 

Op bladzijde 25 staat alleen een financieel overzicht en geen tekst omtrent 

onrechtmatigheid. 

56 CU 25 2e alinea: Om welke contracten gaat 

het hier? 

 

MvZ/ 

EK/ PV 

Op bladzijde 25 staat alleen een financieel overzicht en geen tekst omtrent 

contracten. 

57 CU 26 De WMO Beschermd wonen en de 

Vrouwenopvang hebben een positief 

resultaat van 1,4 milj. Is dat 

structureel, want het lijkt ons, dat dit 

volgend jaar weer anders is en dat het 

aantal cliënten voor de 

maatwerkvoorziening nog wel blijft 

groeien. Zijn die Rijksbudgetten geen 

geoormerkte gelden, die je dus niet 

maag gebruiken om ergens anders 

tekorten te dekken? 

 

MvZ + 

EK 

Beschermd wonen is een open einde regeling. Daardoor kan het voordeel niet 

als structureel aangemerkt worden. Ook bij Vrouwenopvang is sprake van een 

incidenteel resultaat. 

 

De rijksbudgetten voor beschermd wonen (BW) en vrouwenopvang (DUVO) 

zijn zogenaamde Decentralisatie-uitkeringen. Dit zijn uitkeringen in het 

gemeentefonds waar een andere verdeling voor geldt dan de Algemene 

uitkering (de middelen BW en DUVO worden beschikbaar gesteld aan de 

centrumgemeenten, niet aan alle gemeenten). Omdat ze onderdeel zijn van 

het gemeentefonds hoeft over de besteding ervan geen verantwoording te 

hoeven afgelegd aan het rijk. Ze zijn daarmee niet geoormerkt en vrij 

inzetbaar. 

 

Vanaf 1-1-2022 wordt beschermd wonen doorgedecentraliseerd naar de 

gemeenten, in dat kader worden afspraken gemaakt over regionale 

verantwoording. 

 

58 CU 27 Is er al een goed onderbouwd 

meerjaren onderhoudsplan gemaakt ? 

 

PD Er is een actueel onderbouwd meerjaren onderhoudsplan. Voor het 

onderhoud van de gemeentelijke panden is de Onderhoudsreserve 

gemeentelijke panden opgezet. De onderhoudsramingen zijn in 

overeenstemming met het door de gemeenteraad vastgestelde 
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onderhoudsniveau. De stortingen in de onderhoudsvoorziening worden 

vijfjaarlijks geactualiseerd. 

 

59 CU 28 Waarom is ervoor gekozen om de 

collega’s van Data Science te laten 

meedoen aan gesponsorde colleges? 

 

EK Gemeente Alkmaar sponsort DSA om een viertal hoor- en werkcolleges te 

geven aan iedereen die meer te weten wil komen over de laatste stand van 

zaken omtrent data science. De hoorcolleges zijn vrij toegankelijk, tot het 

maximum aantal deelnemers is bereikt. Ze zijn dus ook open voor iedereen 

van de gemeentelijke organisatie die belangstelling heeft voor data science. 

De colleges kennen een sterke wetenschappelijke bijdrage vanuit de VU 

Amsterdam. 

Het sponsorschap houdt in dat er elk werkcollege een tweetal plekken 

beschikbaar zijn voor gemeente Alkmaar. Het lukt niet altijd om iedere 

college deze plekken volledig bemand te krijgen. Voor collega’s van het 

datateam is het altijd interessant om deel te nemen en zij vullen de open plek 

regelmatig op. 

 

60 CU 29 Er zijn 6 innovatieve ideeën in uitvoer 

genomen, maar in de 

programmabegroting van 2020 staan 

er nog maar 4. Welke projecten zijn 

die 6? Welke projecten zijn er 

losgelaten en waarom? 

 

EK Het cijfer 4 refereert aan het aantal ambitietafels, niet aan het aantal ideeën. 

Zes ambitietafels per jaar bleek te veel voor onderwijs en kinderopvang en te 

veel qua benodigde inzet voor de organisatie. Opbrengst aan innovatieve 

ideeën uit de ambitietafels 2019 onder meer zes projecten voor het 

vormgeven van onderwijs voor 10 tot 14-jarigen in Alkmaar.  

61 CU 29 1B: Hoe is die verkenning tussen de 

verschillende vakgroepen afgelopen? 

 

 

2A: Wat zijn die mogelijkheden? 

 

 

 

EK + PD 1B: De vakgroepen participatie, economie en onderwijs hebben gezamenlijk 

het Actieplan Onderwijs Arbeidsmarkt “Regio Alkmaar in balans” gemaakt. Op 

7-4 bent u hierover geïnformeerd door het college van B&W, 

 

De mogelijkheden zijn:  

Natuur en milieueducatie: Project Natuur en Milieu Educatie en het project 

Energy Challenges vanuit het programma Duurzaamheid; Cultuureducatie: 

veel aanbod vanuit Artiance in brede school aanbod, waarbij actief wordt 
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4A: Er zijn 2 pilots op dit 

programmaonderdeel gestart of 

verder doorontwikkeld nl Trimaran 

en een nieuw onderwijszorgarrange-

ment. Hoe lopen die en zijn er ook 

resultaten te zien? 

 

ingezet op verbinding binnenschools en buitenschools; bewegingsonderwijs: 

actief aanbod vanuit Alkmaar Sport voor binnen- en naschools bewegen; inzet 

sportregisseurs. 

 

Trimaran is een tijdelijke onderwijszorgvoorziening voor (dreigende) 

thuiszittende hoogbegaafde kinderen. 16 kinderen volgen onderwijs op de 

Trimaran. Zij zitten niet (meer) thuis. 

Er is geen tweede pilot gestart. Wel zijn er individuele onderwijszorgtrajecten 

gestart waardoor kinderen niet thuiszitten.   

62 CU 30 Is er al een plan ontwikkeld voor 

zelfmoordpreventie? Hoe wordt dat 

op de scholen geïmplementeerd? 

 

EK Vanuit het programma In Control of Alcohol & Drugs wordt de interventie/ 

training ‘Leren Signaleren’ aangeboden. Deze training wordt verzorgd door 

Brijder Jeugd en GGZ NHN en heeft als doel dat de deelnemende 

professionals na afloop van de training in staat zijn (de ontwikkeling van) 

psychische problematiek en/of problematisch middelengebruik, inclusief 

suïcidaliteit, te signaleren. In 2019 hebben medewerkers van het Clusius 

College, Regiohuis Passend Onderwijs, Parlan pleegzorgmedewerkers en J&G 

coaches de training gevolgd.  

 

63 CU 30 Hoe is de motie op het VNG-congres 

ontvangen? Indien aangenomen wil 

het rijk de normbedragen ophogen 

door een hogere bijdrage uit het 

gemeentefonds? 

 

EK Vraag is niet duidelijk. Er staat op deze pagina niets over een motie. 

64 CU 31 Het college ging voor 100% daling, 

maar er is 58% gerealiseerd. Het is te 

pretentieus gebleken, maar in 2020 

gaat het college weer voor 100%. Hoe 

kan dat? 

EK Op 10 mei 2017 hebben de samenwerkingsverbanden primair en voortgezet 

onderwijs en de vijf samenwerkende gemeenten in de regio Noord 

Kennemerland het Thuiszitterspact 2017-2020 ondertekend. Dit pact 

verankert de gemeenschappelijke ambitie dat thuiszitten geen optie is: in 

2020 zit geen enkel kind/jongere langer dan drie maanden thuis zonder 
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 passend aanbod van onderwijs en/of zorg. Uitgangspunt van alle partners is 

het leerrecht van ieder kind. Omdat de gemeente Alkmaar dit thuiszitterspact 

heeft ondertekend kan de ambitie niet anders zijn dan een daling van 100%. 

 

65 CU 34 Hoeveel toename van het aanbod is 

gerealiseerd? 

Is de subsidieregeling “Alkmaar maakt 

het” toegankelijker geworden? Heeft 

dat gezorgd voor meer aanbod? 

 

CB Naast het promoten van de regeling via de eigen website 

www.alkmaarmaakthet.nl en sociale media, heeft het Alkmaar maakt het 

festival in december 2019 bijgedragen aan het breder bekend maken van de 

regeling onder ‘jonge’ kunstenaars. In combinatie met de nieuwe 

gemeentewebsite en afhandelprocedure, is het aanvragen makkelijker 

geworden. 

Onderstaande overzichten laten een toename zien in het aantal 

(gehonoreerde) aanvragen en daarmee een toename van het experimentele 

aanbod. 

 

Reguliere aanvragen AMH! 2018 2019 

Aantal aanvragen 11 17 

Aantal gehonoreerd 9 12 

 

Ontwikkelbijdrage 2018 2019 

Aantal aanvragen 1 7 

Aantal gehonoreerd 1 5 
 

66 CU 35 Er wordt gesproken over meer dit en 

meer dat, maar hoeveel meer? Er zijn 

geen KPI’s op gezet, dus hoe kunnen 

wij dit controleren? 

 

CB Voor sommige doelstellingen zijn KPI’s opgenomen omdat deze duidelijk en 

objectief meetbaar zijn, in andere gevallen is dat niet mogelijk. Dan dient zo’n 

doelstelling een meer algemeen streven om meer aandacht te krijgen voor 

het betreffende onderwerp. Op basis van bijvoorbeeld het overzicht Alkmaar 

maken we meer en minder zichtbaar. 

 

67 CU 35 Heeft het actief promoten van de 

subsidieregelingen opgeleverd, dat de 

kwaliteit van het historisch aanzicht op 

een hoger nivo is gekomen? 

CB Ja, er is ruim gebruik gemaakt van de subsidieregeling en dat heeft 

geresulteerd in een groot aantal kwalitatief hoogwaardige restauraties die de 

kwaliteit van het historisch aanzicht verhogen. 
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68 CU 35 6a. Hoe is het bijgehouden dat er meer 

monumenten vaker zijn geopend? 

6c: Hoe is dit gemonitord? 

 

CB 6a. Er is actief contact vanuit de vakgroep erfgoed met de 

monumenteneigenaren om openstelling mogelijk te maken. Hierdoor is dit 

direct bekend bij de gemeente of er meer monumenten vaker geopend zijn. 

Een voorbeeld is het Weeggedeelte van het Waaggebouw. Er is gestart met 

extra openstellingen tijdens de Open Monumentendag, vooral in het 

buitengebied. Meer kerken zijn vaker open, ook voor culturele activiteiten. 

Daarnaast worden monumenten via video’s ontsloten. 

 

6c De bewustwording op zich kan niet in objectieve cijfers gemonitord 

worden. Wat wel gemonitord kan worden is het berichtbereik van de uitingen 

over het erfgoed op de diverse (online)kanalen. Hier is een toename te zien in 

het aantal bezoekers en ook de respons en betrokkenheid van de diverse 

berichten is gegroeid. Het feit dat de gemeente Alkmaar door diverse partijen 

genomineerd is voor de beste erfgoedgemeente zegt zeker iets over de 

betrokkenheid, zichtbaarheid en bewustwording van het erfgoed. 

 

69 CU 36 4; Wanneer is het bekend hoeveel 

bezoekers er in 2019 zijn geweest? 

 

CB De uitkomsten van de bezoekersmonitor zijn in het derde kwartaal 2020 

bekend. 

 

70 CU 38 Hoe worden de wijkgerichte 

sportactiviteiten in de wijken bekend 

gemaakt onder onze inwoners? 

 

PD Deze worden bekend gemaakt via de mediakanalen van Alkmaar Sport N.V. . 

En de Sportregisseurs maken deze ook bekend in hun netwerk in de wijk. 

71 CU 39 2C: Heeft dat ook geresulteerd in 

een groter sportaanbod voor 

mensen met een beperking? Is de 

regio hier ook bij betrokken? 

 

PD Er is sinds 2008 een regionaal samenwerkingsverband aangepast sporten. De 

regio coördinator ondersteunt sportverenigingen die een sportaanbod voor 

mensen met een beperking willen starten. In 2019 zijn er twee 

sportaanbieders bijgekomen waarmee het totaal op 105 sportaanbieders in 

de regio komt. 

72 CU 40 4c: Wordt het bedrag van €225.000,- 

gereserveerd in 2020? 

 

 Ja, dat bedrag wordt doorgeschoven. 
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73 CU 40 Indicatoren vanuit BBV staat een % 

niet sporters ingevuld voor de 

Jaarrekening 2019. Maar de bron geeft 

aan dat er meerdere bronnen van 

2016 zijn. Zijn deze gegevens dan niet 

up to date? 

 

PD Elke vier jaar organiseren de GGD-en in samenwerking met het RIVM en het 

CBS de gezondheidsmonitor volwassenen en ouderen. Deze cijfers zijn het 

meest recent. In 2021 worden de resultaten van het onderzoek 2020 

verwacht. 

 

74 CU 43 Doelstelling 1 wordt beschreven als 

’inwoners hebben een meer vitale en 

gezonde leefstijl’. Maar onder de 

realisatie staat; voorlichting en training 

over het omgaan met demente. Maar 

dit heeft toch niets te maken met een 

gezonde leefstijl. Kunt u uitleggen 

waarom dit hieronder vermeld staat? 

 

MvZ Een gezonde leefstijl kan de kans op het krijgen van dementie 

verkleinen/vertragen.  In de voorlichting en training is er daarom aandacht 

voor risicofactoren zoals: Lage mentale activiteit, roken, weinig bewegen, 

depressie, sterk overgewicht, hoge bloeddruk en suikerziekte. 

 

75 CU 44 Doelstelling 1a: In de 

programmabegroting van 

2019 wordt gesproken over 

een verkenning tot de 

noodzaak/wenselijkheid van 

een algemeen 

volksgezondheidsbeleid en 

het uitvoeren hiervan. Is dit 

in 2019 gestart en wat is de 

status nu? 

 

1b: In 2019 zouden er 

norm/streefwaarden tav 

eenzaamheid social fysieke 

veiligheid en dementie 

MvZ + 

EK 

1.a Na de verkenning in 2019 is in de programmabegroting 2020 opgenomen 

dat gezondheidsbeleid wordt opgesteld. Dit is in voorbereiding. 

 

1. b In 2019 is het traject gestart om te komen tot het Doelenkader Wmo. Als 

sluitstuk van dit traject heeft de gemeenteraad op 28 mei 2020 vastgesteld 

welke Kpi’s met welke norm/streefwaarden in het Doelenkader Wmo dienen 

te worden opgenomen. Daarbij is eenzaamheid als Kpi met 

norm/streefwaarde in het Doelenkader Wmo opgenomen. De raad heeft 

daarbij niet het besluit genomen een Kpi voor toename van 

preventieactiviteiten dementie, valpreventie en fysieke veiligheid in het 

Doelenkader Wmo op te nemen.  
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ontwikkeld worden, maar die 

zie ik niet terug. Wat zijn ze? 

 

76 CU 45 2: Is er een wijkleerbedrijf gestart in 

Alkmaar Noord? 

 

2C: Wat is er concreet gedaan om 

ondersteuning van mantelzorgers uit 

te breiden? 

 

3a: Welke activiteiten 

heeft de werkgroep 

Integraal werken per wijk 

ontwikkelt om partners in 

de wijken beter te leren 

kennen? Zijn er overleggen 

van complexe casussen 

met verschillende partners 

in de wijk? 

 

MvZ 2: Het wijkleerbedrijf in Alkmaar Noord gestart en kreeg in 2020 een vervolg.  

 

 

2c: 

Door een uitbreiding van subsidie voor de 

mantelzorgmakelaar/clientondersteuner kon deze tegemoetkomen aan de 

toenemende vraag van mantelzorgers en complexiteit van de vraag.  

De bereikbaarheid van ondersteuning is vergroot doordat de 

mantelzorgmakelaar en de mantelzorgconsulent werken vanuit diverse 

wijkcentra. 

De pilot respijt aan huis is gecontinueerd. Steeds meer vrijwillige 

respijthulpen ontlasten mantelzorgers door tijdelijk de zorgtaken over te 

nemen.   

 

De wekelijkse dagstart is een ontmoetmoment in het kader van integraal 

werken per werkgebied, voor professionals werkzaam in de wijk in het Sociaal 

Domein. De dagstart is gekoppeld aan een whatsapp groep met regels over 

de privacy. Dit heeft een goede impuls gegeven aan kennismaking en 

samenwerking van diverse partners. Er wordt ook casussen besproken, dit 

wordt komende tijd verder ontwikkeld. 

Er is ook nog complexe casussen overleg gericht op veiligheid. 

 

77 CU 46 3B In de programmabegroting van 

2019 staat, dat er ook 

signaleringsoverleg tussen 

wijkagenten, gebiedsconsulenten, 

wijkverpleegkundigen en sociaal in 

de wijk zou worden ingevoerd, 

MvZ Dit overleg vindt plaats in de wijken, zie ook antwoord vraag 76 
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maar in de jaarrekening zie ik daar 

niet van terug. Is dat wel/niet 

gebeurd? 

3C Zijn er behalve de 

abonnementsvormen voor de eigen 

bijdrage van maatwerkvoorzieningen 

en de monitoring nog andere 

oplossingen gevonden om de 

financiele belemmeringen te 

verkleinen? 

 

 

 

 

Nee, er zijn (nu) geen andere oplossingen in beeld,  naast de invoering van 

het abonnementstarief. 

78 CU 49 2. meer vrijwilligerstoename. Maar 

ook steeds zwaardere zorgvragen. 

Betekend dit ook meer inzet van 

professionals ipv vrijwilligers ? 

 

MvZ Bij diverse vrijwilligersorganisaties betekent dit een verschuiving van het 

soort hulp dat wordt verleend door vrijwilligers. Er is niet per se een toename 

van het aantal betaalde professionals.  Vrijwilligers ontvangen begeleiding 

van een betaalde professional, wanneer deze het nodig acht meer hulp in te 

zetten wordt er afgestemd met bijvoorbeeld een wijkverpleegkundige of wmo 

klantmanager.   

 

79 CU 50 Wat is de oorzaak dat er bij beschermd 

wonen de aantallen die begroot 

stonden niet zijn gehaald? 

 

MvZ Zie ook antwoord vraag 38.  

In 2019 is de pilot Beschermd thuis omgezet naar een nieuw product dat 

vanaf 1-1-2020 wordt uitgevoerd door gecontracteerde partijen. Het 

(meerjarig) effect is nu nog niet te bepalen, in de evaluatie Woonzorg, vierde 

kwartaal 2020 zal hier ook op ingegaan worden. Uitstroom is m.n. 

afhankelijkheid van beschikbaarheid woningen; de beschikbaarheid van 

woningen is in 2019 gedaald t.o.v. 2018. 

 

80 CU 52 1b: Is de bekendheid onder 

professionals nu op orde en heeft het 

geleid tot meer toeleidingen naar CJG? 

 

EK Ja. Dit leidt inderdaad tot meer toeleiding naar CJG. 
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81 CU 53 1G: Cliëntondersteuning is bekender 

geworden.  Waaruit blijkt dit? Is er een 

onderzoek? 

 

EK Ja, er wordt elk jaar een cliëntervaringsonderzoek afgenomen in de gemeente 

waarbij onder andere wordt gevraagd naar de bekendheid over 

cliëntondersteuning.  

82 CU 54 1M: Is er ook inzichtelijk dat 

meer professionals jonge 

mantelzorgers herkennen en 

worden ze dan ook gewezen 

op het feit dat ze 

ondersteuning kunnen 

krijgen van het 

Mantelzorgcentrum? 

 

2A: Hebben JG-coaches training gehad 

in morele oordeelsvorming? Zoals 

eerder is aangegeven 

 

3B: Wat is de reden dat dit nog niet 

gerealiseerd is? 

 

EK Ja, dat is inzichtelijk doordat er een (gestage) groei is van het aantal 

inschrijvingen van jonge mantelzorgers bij Mantelzorgcentrum.  

 

 

 

 

 

 

 

Ja een groot gedeelte van de JG coaches heeft deze training gevolgd. Deze 

wordt structureel aangeboden in onze Alkmaar Academie en mensen kunnen 

zichzelf daarvoor aanmelden 

 

Het opstarten van de dagstarts, goede uitvoering en samenwerking met 

partners in de wijk heeft tijd nodig. De dagstarts lopen goed waardoor 

partners elkaar beter weten te vinden en jeugd en gezinscoaches eerder 

kunnen aanhaken bij signalen en gesprekken met inwoners. 

 

83 CU 60 2A: Wat is meer uitstroom en 

participatie van vergunninghouders in 

hoeveelheid of percentage? Want 

onder de prestatie indicatoren staat 

deze niet benoemd? 

 

PV Er zijn geen prestatie-indicatoren met Halte Werk afgesproken. Dit betreft het 

totaal aantal vergunninghouders dat woonachtig is in Alkmaar op 1 januari 

2018, dus ook de mensen die niet aan het programma mee hebben gedaan of 

meedoen. Om deze reden is in het doelenkader het percentage 

vergunninghouders dat aan het werk gaat, lager. De bronnen van de 

informatie van de benchmark Divosa zijn het CBS, COA, IND, BRP en DUO.  

 In 2019 zijn voor 371 vergunninghouders trajecten ingekocht. De trajecten 

hebben als resultaat:  

• 40 % betaald werk/opleiding;  



  

 

32 

 

Nr.  Partij 

(steller) 

Blz. Vraag PH Beantwoording 

• 9 % opleiding; 21% onbetaald werk/stage/vrijwilligerswerk;  

• 13 % in traject;  

• 16 % vroegtijdig einde/alleen intake/geen resultaat.  

 

84 CU 61 Wanneer zijn de recenter cijfers van 

het % jeugdwerkloosheid en % 

kinderen in armoede beschikbaar? 

 

PV Mogelijk rond november 2020. Deze cijfers zijn afkomstig van CBS publicatie 

van die meest recente cijfers zijn terug te vinden op waarstaatjegemeente.nl. 

85 CU 63 2 Wat is de oorzaak, dat het in 2019 zo 

drastisch veranderd is? Als je naar de 

jongeren kijkt dan heeft Route Arbeid 

heel veel werk opgeleverd? Zijn er al 

creatieve ideen om iets dergelijks ook 

voor volwassenen te realiseren? 

 

PV De route arbeid heeft ervoor gezorgd dat er een eenduidige werkwijze is voor 

onze kwetsbare jongeren. Onze klantmanagers kwetsbare jongeren vanuit het 

jongerenloket zijn al vroeg bij deze jongeren betrokken en er wordt goed 

samengewerkt met de scholen en het RMC. Ook is bij het Wsp een 

‘dedicated’ adviseur aangesteld voor deze jongeren. Dit werpt zijn vruchten 

af. 

  

Bij de statushouders zien wij ook dat vroegtijdige betrokkenheid en 

‘dedicated’ klantmanagers op deze specifieke groep werkt. Ook hier is een 

goede samenwerking met het Wsp gevonden. Echter, de stijging die wij zien 

bij de plaatsing van jongeren is groter. 

  

Op dit moment wordt specifiek ingezet op onze inwoners die nu hun baan 

hebben verloren a.g.v. corona. De afstand tot de arbeidsmarkt is nu nog klein, 

en deze inwoners probeert het Wsp zo snel mogelijk te plaatsen in een sector 

waar nog wel kansen liggen. Hiervoor is het platform NHN Werkt Door 

opgericht, waarmee bedrijven hun capaciteitsproblemen kunnen oplossen. 

Vraag en aanbod worden hier bijeen gebracht. 

86 CU 65 4: Het % inwoners dat leeft onder het 

sociaal minimum. Beide realisatie is 

toch geen antwoord op de 

omschrijving van deze doelstelling. 

PV 6,8 % (Huishoudens tot 101 % van sociaal minimum; 

Bron: waarstaatjegemeente.nl) 
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Concreet welk % aan inwoners leeft 

onder het sociaal minimum? 

 

87 CU 67 1A:  Als dat een mogelijkheid is, 

waarom wordt die niet al toegepast? 

Welke 2  maatschappelijke sectoren 

zijn dat en wat voor afspraken zijn 

daar gemaakt? 

 

PV 1a. Deze vraag is helaas niet helder is daardoor niet te beantwoorden. 

 

Het betreft de sectoren sport en onderwijs. Zie daarvoor het Masterplan 

Sport en bewegen, inclusief en vitaal! 2019-2021. Wat betreft onderwijs 

hanteren wij een nieuwe aanpak. Dit betekent dat het thema diversiteit 

vanuit onderwijs wordt opgepakt in de Alkmaarse Onderwijsagenda. Dit komt 

met namen terug in het onderwerp gelijke kansen.  

 

88 CU 70 Doelstelling 4:  Er zijn 2019 stappen 

gezet voor een betere koppeling 

tussen onderwijs en Arbeidsmarkt. 

Welke stappen zijn concreet gezet? 

 

PD Op 7-4 bent u geïnformeerd over het door het college van B&W vastgestelde 

plan van aanpak onderwijs-arbeidsmarkt “Regio Alkmaar in balans”. Dit plan 

zal nu verder regionaal worden uitgewerkt.  

89 CU 97 Realisatie percentage sociale 

woningbouw tov nieuwbouw. Daar 

staat 51%. 

 

Vraag 1. Hoe kan dit 51% zijn als bij 

alle projecten nieuwbouwwoningen de 

30% norm wordt gehanteerd? 

Vraag 2. Welke projecten zijn 

gerealiseerd waarin bovenmatig 

sociale woningbouw heeft 

plaatsgevonden? 

Vraag 3. Of en Wanneer gaat dit 

gecompenseerd worden? Welke 

projecten? 

 

PV Opmerking vooraf 

Vragensteller heeft het over 30% sociaal maar in het coalitie-akkoord uit 2018 

staat dat voortaan 1/3e sociaal wordt aangehouden.  

Vraag 1 

Er zijn 2 opties waardoor dit aandeel hoger kan zijn: 

a. De ontwikkelaar heeft er voor gekozen om in het project een hoger 

aandeel sociaal te realiseren. Dit doet zich vooral voor bij projecten 

van corporaties omdat zij zich richten op de doelgroep die is 

aangewezen op sociale-huurwoningen en omdat corporaties in 

principe alleen maar sociale-huurwoningen mogen bouwen van het 

rijk. Zie het antwoord op vraag 2 voor projecten in 2019 waar dit 

speelt. 

b. Het project bevat wel 1/3e sociaal maar wordt over meerdere jaren 

gespreid opgeleverd. Bijvoorbeeld het deel sociaal in 2019 en het 

deel vrije sector in 2020. Voor kalenderjaar 2019 wordt het aandeel 
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sociaal dan hoger maar voor het project als geheel is dit dan 1/3e. 

Deze optie doet zich in 2019 echter niet voor. 

Vraag 2 

In 2019 zijn er 7 projecten opgeleverd waarbij het aandeel sociaal hoger is 

dan 1/3e. 

Dit zijn 5 projecten van corporaties. In alle 5 is 100% sociale-huur 

gerealiseerd: 

• 3 deelprojecten in Vroonermeer-Noord van Woonwaard en 

Kennemer Wonen. 

• Projecten Lauwershof en Molenbuurt van Van Alckmaer. 

Er waren 2 projecten van andere ontwikkelaars: 

• Koningsweg 90-96 bestaat uit 8 sociale-koopwoningen van een 

particuliere ontwikkelaar = 100% sociaal. 

• Aan de Oterlekerweg 12 in Stompetoren heeft een ontwikkelaar 6 

koopwoningen gerealiseerd waarvan 5 in het sociale segment = 83% 

sociaal. 

Vraag 3 

Zie het antwoord op vraag 1 onder a. Een ontwikkelaar kan er zelf voor kiezen 

om een hoger aandeel sociaal te realiseren. Corporaties mogen in principe 

alleen maar sociale-huurwoningen bouwen.  

 

90 CU 103 1A: Prestatie; de inwoners van 

Alkmaar zijn goed geïnformeerd over 

de overgang naar aardgasvrij wonen. 

Waarop dan in de toelichting staat dat 

er in 2019 een algemene 

communicatie plaatsgevonden heeft 

over de warmtevisie. Waaruit blijkt dat 

dit dan voldoende en goed informeren 

van onze inwoners is? Is er getoetst 

CB De Warmtevisie is vastgesteld op 13 juni 2019. Daarna zijn er verschillende 

nieuwsbrieven verstuurd en berichten geplaatst in het NH dagblad, de 

Stadskrant en Facebook. Er is nog niet getoetst of dit voldoende is geweest.  
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dat deze algemene communicatie 

voldoende is geweest? 

 

91 CU 104  1G: Gemeentelijke instrumenten 

worden ingezet om elektrisch vervoer 

te stimuleren. Er zijn 39 laadpalen 

gerealiseerd. Zijn er zoals in het 

coalitieakkoord beschreven staat ook 

al lantaarnpalen multifunctioneel 

gemaakt? Zodat deze ook als laadpaal 

kunnen dienen? Zo ja, waar bevinden 

dezen zich? Zo nee, wanneer is de 

verwachting dat deze gereed zijn? 

 

EK Er zijn inmiddels totaal 220 laadpalen geplaatst volgens planning.  

Er is een onderzoek afgerond over het benutten van bestaande lantaarnpalen 

als laadstation. Inmiddels is er een pilot voorgesteld voor het combineren van 

een laadstation voor elektrische voertuigen en elektrische plezierboten met 

een lantaarnpaal. Bij akkoord van het College kan deze pilot voor het eind van 

2020 uitgevoerd zijn.  

92 CU 104  Gemeentelijk wagenpark is 

duurzamer. Welk % is nu al elektrisch? 

En wat is het streven/doel. Evt 

opgebouwd in een meerjarenplan? 

 

MvZ Stadswerk072 neemt deel in het consortium met bedrijven om met twee 

inzamelvoertuigen, voorzien van waterstof brandstofcel, een stap te maken 

naar duurzame mobiliteit. Nu de realisatie van een brandstoftankstation is 

vertraagd, is ook de investering in inzamelvoertuigen met waterstof 

brandstofcel vertraagd.   

 

93 CU 216 bij de toelichting wordt niet duidelijk 

verwoord onder welk kopje de 

bewuste toelichting valt.  Kan er 

aangegeven worden onder welk kopje 

in het schema de toelichting 

betrekking heeft? 

 

EK Dit betreft het thema 2.1 Onderwijs. De raad stelt de begroting vast op het 

niveau van programma’s en thema’s. Het niveau van producten is de 

verantwoordelijkheid van het college. Daarom wordt naar de raad op 

programma- en themaniveau gerapporteerd. 

94 CU 220 Waarom is die hogere bijdragen door 

het Rijk voor Beschermd Wonen niet 

opgenomen bij de baten? 

 

MvZ Omdat de baten via het gemeentefonds worden ontvangen (programma 6). 
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95 CU 221 Wat is de reden van die grote toename 

van cliënten voor de integrale 

ambulante jeugdzorg? 

 

EK Ambulantisering is onderdeel van de transformatie waar actief ingezet wordt 

op eerder inzetten van jeugdhulp. Dit betreft vroegsignalering en 

outreachend werken. Daarnaast is stijging van ambulant het resultaat van 

grotere uitstroom uit de zwaardere zorg. 

 

96 CU 222 (Haltewerk)Voor 2015 waren de 

kosten hoger dan geraamd. Maar dit 

komt nu pas ten lasten. Hoe zit het 

dan met 2016- 2019. Kunnen we 

hierover ook hogere uitvoeringkosten 

verwachten? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(WNK) een voorziene voordelige 

afwikkeling 2018 pakte lager uit. Wat 

voor voorziene afwikkeling was dit? 

 

PV Halte Werk heeft van de belastingdienst een naheffingsaanslag loonbelasting 

ontvangen over het jaar 2015. Nadelig aandeel voor Alkmaar € 308 k. Dit is 

een eenmalige naheffing en derhalve een incidenteel resultaat.  

 

Voor de uitvoeringskosten Halte Werk wordt een nadeel aangegeven van 

€ 129.000. Dit nadeel wordt voor € 79.000 veroorzaakt door afwikkeling van 

deurwaarderskosten uit de periode voor 2015. Deurwaarderskosten vallen als 

proceskosten onder de totale uitvoeringskosten. Terugvordering van gelden is 

vaak een langdurig proces en daarbij horen deurwaarderskosten. Op een 

zeker moment zijn oude vorderingen (dossiers) niet meer haalbaar en 

daarmee dien je de deurwaarderskosten af te boeken. Ook deze kosten 

kunnen daarmee als een incidenteel resultaat gezien worden. Doordat het 

geen structurele kosten zijn (afwikkeling oude dossiers), kan er vanuit gegaan 

worden, dat uitvoeringskosten niet standaard hoger zijn in 2016-2019. 

 

Het betrof een afwikkeling van het sociaal plan. Uiteindelijk zijn de afhankelijk 

begrote kosten meegevallen. Er zijn meer mensen geplaatst op passende 

functies binnen WNK en uiteindelijk is de afhankelijke raming van lager 

uitgevallen. 

 

97 CU 241 Wat valt onder Geëscaleerde zorg 

 

PD Vooropgesteld kan gezegd worden dat het overzicht taakvelden een verplicht 

overzicht is vanuit de wetgeving BBV. Dit betreft een uniform (landelijk 

gebruikt) overzicht om gemeenten beter te kunnen vergelijken. Het is niet 

direct een verantwoordingsoverzicht van het college aan de raad. 
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Onder Geëscaleerde zorg wordt het volgende verstaan: 

6.81 - Geëscaleerde zorg18+ 

Tot dit taakveld behoren alle opvang- en beschermd wonen-voorzieningen 

met inbegrip van eventuele maatwerkdienstverlening en maatwerk-

voorzieningen voor personen die in de betreffende opvangvoorzieningen 

verblijven: 

- vrouwenopvang, aanpak huiselijk geweld (Veilig thuis); 

- beschermd wonen voor personen met psychische of psychosociale 

problemen; 

- inloopfunctie GGZ; 

- maatschappelijke opvang voor cliënten met een meervoudige problematiek, 

waaronder 

verslaving; 

- WMO maatwerkdienstverlening en - maatwerkvoorzieningen bij opvang 

- zorg die wordt verleend in het kader van de Wet verplichte ggz en de Wet 

zorg en dwang. 

 

6.82 - Geëscaleerde zorg 18- 

Tot dit taakveld behoren maatregelen gericht op de opvang en het 

verbeteren van de veiligheid van kinderen en jeugdigen 18- met inbegrip van 

maatwerkdienstverleningsmaatregelen voor jeugdigen die in de 

desbetreffende opvangvoorzieningen verblijven: 

- kinderbeschermingsmaatregelen, aanpak kindermishandeling; 

- jeugdreclassering; 

- opvang (18-); 

- vrouwenopvang/huiselijk geweld (Veilig Thuis) (18-); 

- beschermd wonen (18-); 

- programma's rond verslaving (18-); 

- PGB jeugd; 

- individuele maatwerkdienstverlening voor jeugdigen 18- in 

opvangvoorziening; 

- zorg die wordt verleend in het kader van de Wet verplichte ggz en de Wet 

zorg en dwang; 
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- ouderbijdragen. 

 

98 CU 241 Kunt u een voorbeeld noemen van 

baten bij wijkteams? 

 

PD Ter toelichting valt onder wijkteams (wetgeving BBV) het volgende: 

 

6.2 - Wijkteams 

Tot dit taakveld behoren alle loketvoorzieningen gericht op het identificeren 

van eigen kracht en het geleiden naar de juiste vorm van individuele 

ondersteuning (maatwerkvoorzieningen en - dienstverlening): 

- voorlichting; 

- advisering; 

- cliëntondersteuning; 

- toegang tot 1e en 2e lijnsvoorzieningen; 

- preventie; 

- vroegsignalering. 

 

De genoemde baten betreft: 

Een regionaal budget digitale cliëntenparticipatie Jeugd. Dit betreft “Tjekkin”, 

een laagdrempelig digitaal co-creatieplatform ten behoeve van jeugd. Op 

Tjekkin kunnen jeugdigen en ouders (cliënten), professionals, cliëntenraden, 

medewerkers van de regiogemeenten en andere belanghebbenden samen 

komen en hun ervaringen delen en ideeën lanceren om zo de jeugdhulp in de 

regio Alkmaar te verbeteren. 

 

99 PvdD 212 1.1 Algemeen bestuur: ‘Bestuur en 

internationale contacten’ hebben 

56.000€ baten. Wat zijn deze baten? 

Kunt u specificeren? 

 

PB De baten bestaan uit € 24.000 afrekening fractievergoedingen over 2018, 

€ 10.000 bijdrage van deelnemende gemeenten aan het 

rekenkameronderzoek naar de GGD Hollands Noorden en voor het overige 

ontvangen schadevergoedingen en terug ontvangen bedragen. 

 

100 PvdD 217 2.2 Cultuur, kunst en cultureel 

erfgoed: ‘Cultuur en kunst’ hebben 

CB In 2019 betreft het o.a. de bijdragen van de verschillende gemeenten uit NHN 

voor het onderzoek naar de ontwikkeling van het regionale cultuurprofiel, de 

bijdrage voor de vervaardiging van het beeld Truus Wijsmuller door de 
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€ 70.000 baten. Wat zijn deze baten? 

Kunt u specificeren? 

 

Historische Vereniging Alkmaar en de bijdrage van het Fonds 

Cultuurparticipatie aan het project Dag en Dauw. Daarnaast zijn er nog enkele 

kleine terugbetalingen vanwege het niet doorgaan van activiteiten. 

 

101 PvdD 233 5.1 Leefomgeving: ‘Beheer 

groenvoorzieningen’. Wat zijn de 

baten van het beheer van 

groenvoorzieningen? (in dit geval 

€ 28.000) Kunt u specificeren? 

 

MvZ Het gaat hier om vergoedingen die schoolbesturen betalen voor het 

tuinonderhoud dat de gemeente voor hen uitvoert en verhuur van stukjes 

groen aan particulieren. 

102 PvdD 233 5.1 Leefomgeving: Onderaan bij 

toelichting van lasten van 

‘afvalinzameling en –verwerking’ 

“lagere opbrengsten afval” genoemd. 

Waarom was de opbrengst lager? Kunt 

u specificeren? 

 

MvZ De verwerkingskosten van huishoudelijk afval waren € 338.460 lager dan 

begroot. De verwerkingskosten van overige stromen: inzameling 

huishoudelijk afval Schermer, zwerfvuil, huishoudelijk afval algemeen, 

restafval, papier, PMD, glas, textiel, grofvuil, KCA waren € 525.119 hoger dan 

begroot (papier alleen al € 364.049).  

De opbrengsten van de overige stromen papier, glas, kleding, PMD, grofvuil, 

witgoed, ABS Schermer waren € 315.135 lager dan begroot.  

Per saldo ontstaat zo een negatief saldo van € 501.794. 

 

Toelichting: de opbrengsten vanuit afvalstromen nemen af door dalende 

tarieven, met name de papierprijs. De papierprijzen nemen af als gevolg van 

het wegvallen van de export naar China en daarnaast zijn er afnemende 

volumes van papierinzameling. 

 

103 PvdD 233 Thema 5.1 post Dierenwelzijn. Er is 

€ 90.000 minder uitgegeven dan 

begroot. In de toelichting is te lezen 

dat € 54.000 komt door 

onderbesteding als gevolg van het 

verschuiven van de nieuwe nota 

dierenwelzijnsbeleid naar 3e kwartaal 

MvZ De lasten dierenwelzijn laten een totaal voordeel zien van € 90.000. Dit 

bedrag is opgebouwd uit € 131.000 voordeel op lagere uitgaven reguliere 

budgetten dierenwelzijn en € 41.000 nadeel op de uitgaven overhead. Het 

voordeel op de reguliere budgetten dierenwelzijn van € 131.000 bestaat uit: 

− € 54.000 i.v.m. onderbesteding bij dierenwelzijn als gevolg van het 

verschuiven van de nieuwe nota Dierenwelzijn naar het 3e kwartaal van 

2020. 
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2020. 

Wat is er dan blijven liggen? Graag 

specifiek aangeven welke bedragen 

dan waaraan niet zijn uitgegeven. 

Dan staat er nog steeds een bedrag 

van € 36.000 open. Waar had dat geld 

anders aan besteed zullen worden? 

 

− € 74.000 omdat het overgehevelde budget uit 2018 als gevolg van de 

hondenbelasting niet is ingezet in 2019. Per 2019 is de hondenbelasting 

afgeschaft. 

− € 3.000 lagere bijdrage en subsidies aan diverse instellingen. 

104 D66 33 Doelstelling 3. Realisatie aantal 

toegekende subsidieverzoeken is 

gestegen. Hoeveel van deze 

toegekende subsidies waren gericht op 

vernieuwende en experimentele 

culturele initiatieven? (Hetgeen de 

doelstelling is) 

 

CB De Alkmaar maakt het! Subsidieregeling is gericht op vernieuwende en 

experimentele culturele initiatieven. 

Onderstaande overzichten laten een toename zien in het aantal 

(gehonoreerde) aanvragen en daarmee een toename in het experimentele 

aanbod. 

 

Reguliere aanvragen AMH! 2018 2019 

Aantal aanvragen 11 17 

Aantal gehonoreerd 9 12 

 

Ontwikkelbijdrage 2018 2019 

Aantal aanvragen 1 7 

Aantal gehonoreerd 1 5 
 

105 D66 67 

 

 

 

 

68 

Doelsteling 1 

Bij realisatie wordt er gesproken over 

verschillende projecten die 

gesubsidieerd zijn in het kader van 

diversiteit. 

1.Kan er een overzicht komen van de 

projecten? 

2. Welke resultaten die voortkomen 

uit de uitvoering van de actieplannen 

PV 1. Hiervoor verwijzen wij u naar de motie beantwoording ‘Diversiteit vraagt 

om doorpakken’ van 1-10-2019. 

2. Belangrijke resultaten zijn onder andere: voorbereidingen Veilige Haven 

Alkmaar, project Love=Love!? van Discussieren Kun Je Leren, verbeterde 

monitoring door de GGD HN en aandacht voor gendergelijkheid bij de 

Wieler3Daagse.  

We monitoren niet op specifieke projecten maar houden wel de algemene 

trend in gaten doormiddel van de discriminatiemonitor van Art. 1 NHN. 
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kunnen er genoemd worden. Zijn deze 

gemonitord? 

 

106 D66 88 

3.a 

Er is een verkenning gewest naar 

maatregelen die bijdragen aan 

duurzame stadsdistributie. Is er een 

overzicht van de maatregelen die er 

besproken zijn? 

 

MvZ Ja, Gemeente Alkmaar, Ondernemend Alkmaar en de belangenvereniging 

‘Alkmaars Bolwerk’ hebben een plan van aanpak opgesteld inclusief 

maatregelen om te komen tot duurzame stadsdistributie. Ondernemers 

voeren het plan uit, gemeente Alkmaar faciliteert hierin. Het plan van aanpak 

is verwerkt in een collegevoorstel. Medio juni 2020 zal dit voorstel aan het 

college worden voorgelegd. 

 

107 D66 120 Havengelden; waarom is er ondanks 

de mooie zomer € 53.000 minder 

havengeld ontvangen? 

PD De raming van in 2019 te innen havengelden van ca. € 108.000 was te hoog 

en niet te realiseren. Voorgesteld wordt dit voor 2020 te melden in de 1e 

BURAP en bij de begroting 2021 een lagere realistische raming op te nemen. 

 

108 D66 120 Waarom nog niets ontvangen 

baatbelasting Noordelijke ontsluiting? 

 

PD De opbrengsten voor Baatbelasting van € 125.000 worden uit 

voorzichtigheidsprincipe in een voorziening gestort. Momenteel loopt er nog 

een beroepsprocedure inzake het heffen van de Baatbelasting. De 

opbrengsten zijn nog onzeker. Indien de beroepsprocedure door de 

gemeente Alkmaar wordt verloren zal er een terugbetalingsverplichting 

ontstaan. De terugbetalingen aan de belastingplichtigen kan dan geschieden 

uit de gevormde voorziening waar de opbrengsten in gestort zijn. 

 

109 D66 209 Niet uit de balans blijkende niet 

rechtmatige verplichtingen; Dit loopt 

sterk af in 2021. Wanneer zijn deze 

verplichtingen aangegaan en waarom? 

 

PD Deze verplichtingen hebben betrekking op twee overeenkomsten welke 

tussen 2012 en 2018 zijn aangegaan. 

Met een hernieuwde kostenanalyse in 2019 is gebleken dat de uiteindelijke 

contractwaarde boven een drempelbedrag is gekomen. Hierdoor zijn de 

verlengingen van deze contracten achteraf gezien niet rechtmatig geweest. 

Deze contracten zijn inmiddels beëindigd en worden voor eind 2020 opnieuw 

rechtmatig aanbesteed. 
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110 D66 239 De toename van de Algemene reserve 

is 1.984.000 euro. In de agenda van de 

vergadering van de auditcommissie 

stond echter 2.904.000 euro. Waarop/ 

welke posten is de mutatie van 

920.000 euro gedaan? 

 

PD Het resultaat is € 1.984.000. In het besluit bij de programmarekening wordt 

voorgesteld dit bedrag toe te voegen aan de algemene reserve (besluit A). 

Vervolgens vinden er nog een aantal toevoegingen en onttrekkingen aan de 

diverse bestemmingsreserves plaats voor het NUON-terrein, resultaat Jeugd, 

WMO, GGZ en klimaat als resultaatbestemming (besluit B). 

Besluit A+B geeft per saldo een mutatie van € 2.904.000. 

 

111 OPA 219 Er staat bij hogere lasten HH dat het 

aantal cliënten toenam met 17,5 % 

met als voornaamste redenen het 

abonnementstarief en vergrijzing. 

 

Bij toename vanwege het 

abonnementstarief: gaat dit dan om 

NIEUWE indicaties? Op basis van 

dezelfde criteria als voorheen? 

 

MvZ Ja de voornaamste oorzaak is dat het aantal cliënten die HH aanvragen is 

toegenomen, dit is voornamelijk vanwege abonnementstarief en vergrijzing.  

Ja het gaat om nieuwe indicaties. Deze indicaties worden beoordeeld met 

dezelfde criteria als de jaren hiervoor.  Ook blijft er gevraagd worden naar 

eigen mogelijkheden en wordt er gewezen op de eigen verantwoordelijkheid.  

112 OPA 219 Is hierbij ook sprake van verschuiving, 

bijv. Vanuit begeleiding naar -alleen- 

HH? 

 

MvZ Er is geen sprake van verschuiving van begeleiding naar alleen HH.  

113 OPA 219 Wat is het aandeel volumestijging en 

wat is het aandeel prijsstijging? 

 

MvZ De gemiddelde kosten per cliënt zijn gestegen met 11%, het aantal cliënten is 

gestegen met 17,5% 

De stijging in kosten wordt naast de stijging van het aantal cliënten 

veroorzaakt door de invoering van nieuwe hogere zorgtarieven bij 

zorgaanbieders voor zorgproducten. Het volume (uren zorg) wat wordt 

afgegeven kan hier ook invloed op hebben maar dat is op dit moment niet 

direct aantoonbaar met de beschikbare data. (verdere en uitgebreide 

analyses zijn hiervoor benodigd) 
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114 OPA 219 Is er een overzicht van de aantallen HH 

in de jaren 2017- 2018- 2019? 

 

MvZ HH - Hulp bij het huishouden: 

Actief 2017 2018 2019 

Cliënten 2596 2691 3115 

    
 

115 OPA 219 Hoeveel bedroeg de tegemoetkoming 

vanuit het Rijk voor de invoering van 

het abonnementstarief? 

 

MvZ Dit is macro € 145 miljoen structureel (opgenomen in de maartcirculaire 

2018). 

116 OPA 219 Bij Begeleiding:  

Hoe is de volumestijging van 14,5% op 

dit onderdeel te verklaren? Zijn dit ook 

NIEUWE indicaties? Of is hier sprake 

van verschuiving vanuit duurdere 

voorzieningen? Hoeveel is dan echt 

nieuw en hoeveel komt voort uit 

verschuiving? En zijn bij verschuiving 

ook de middelen van duurdere 

voorzieningen ( BW bijvoorbeeld) 

meegegaan?  

 

MvZ Er is geen sprake van verschuiving. Volumestijging is te verklaren door de 

stijging van het totaal van geïndiceerde klanten Begeleiding. 

117 OPA 219 Incidentele baten en lasten laat een 

toevoeging zien zien van het resultaat 

sociaal domein aan de algemene 

reserve van 3.739 mio. En een 

ontdekking aan de AR van reserve 

sociaal domein van 2.506 mio. 

Betekent dit dat per saldo een positief 

resultaat voor het sociaal domein van 

1.2 mio?  

 

PD Dit betreft de verwerking van het raadsbesluit d.d. 4 juli 2019 over de 

jaarrekening 2018. Het resultaat op het sociaal domein over 2018 is 

€ 3.739.000 nadelig en is uit de bestemmingsreserve sociaal domein 

onttrokken. Dit kon zonder raadsbesluit niet in de jaarstukken 2018 worden 

verwerkt. Door deze onttrekking komt deze reserve onder het niveau dat 

nodig is om te voldoen aan alle bestemmingen waartoe besloten is. De 

toevoeging van € 2.506.000 bracht de reserve op het minimum, nodig om aan 

de verplichtingen in 2019 te kunnen voldoen. 
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118 OPA 219 Is er een overzicht beschikbaar van de 

reserve sociaal domein vanaf 2017? 

 

MvZ + 

EK 

Ja, zie onderaan dit document. 

119 PVDA 11 

& 

26 

Maatwerkvoorziening WMO. 

Is het nadeel van € 1,9 miljoen nu het 

gevolg van een toename van het 

aantal cliënten? Hoeveel? Of door de 

invoering van het abonnementstarief? 

Kunt u dit nader verklaren? 

 

MvZ Het nadeel komt door een toename van cliënten die gebruik maken van een 

Wmo-voorziening. De toename is te verklaren door de aanzuigende werking 

van het abonnementstarief en de vergrijzing.  

 

HH - Hulp bij het huishouden: 

Actief 2017 2018 2019 

Cliënten  2596 2691 3115 

    
 

120 PVDA 12 

& 

26 

WMO beschermd wonen, 

vrouwenopvang en maatschappelijke 

opvang. 

Er een voordeel van € 1,4 miljoen.  

Wat is de oorzaak van dit voordeel? 

Zijn daar dan minder cliënten? 

 

MvZ + 

EK 

Voor beschermd wonen is gedurende het jaar 2019 meer rijksbudget 

beschikbaar gekomen. Deze extra middelen hebben niet geleid tot extra 

uitgaven. 

 

Voorafgaand aan het jaar is voor Vrouwenopvang een begroting opgesteld. 

Niet alle begrote bedragen zijn uitgegeven.  

 

121 PVDA 21 

& 

26 

Prestatie dienstverlening nummer 4 

het versterken van de leefbaarheid en 

samenhang in alle wijken en gebieden. 

In welke wijk draait de pilot en 

wanneer starten in ander gebieden de 

gebiedsteams? 

 

MvZ De pilot was in het gebied “Zuid” (Overdie en Zuid)  

De werkwijze uit de pilot is reeds omgezet in een werkwijze voor alle 5 

gebieden. 

 

122 PVDA 44 Prestatie 1.b preventie activiteiten 

dementie. 

Waarom is de status oranje, wat is dan 

nog niet bereikt? 

 

MvZ Realisatie staat op oranje omdat met name de laagdrempelige dagactiviteiten 

meer tijd nodig hebben om op te starten. Het wordt gecontinueerd in 2020.  
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123 PVDA 46 Actieve aanpak vermindering van 

zorgmijding. 

Hoe lang duurt de ‘pilot’ 

persoonsgerichte aanpak van 45 

mensen met zorg mijdend gedrag? En 

wat is de planning voor het openen 

van de bijzondere woonvormen voor 

deze groep? 

 

MvZ Deze “pilot” is  “going concern” geworden. De 17 gemeenten en partners in 

het zorg- en veiligheidsdomein hebben deze in het Zorg- &Veiligheidshuis 

ondergebracht. Voor de regio Alkmaar is de persoonsgerichte aanpak (PGA) 

van personen met zorgmijdend gedrag en een veiligheidsrisico uitgebreid 

naar 17 cases die langdurig intensief en integraal gevolgd worden.  

We willen daarmee verbetering van de leefomstandigheden voor de 

doelgroep en vermindering van overlast, (escalatie)gevaar en 

maatschappelijke kosten bereiken. Dat doen we door verder in te zetten op 

maatwerkvoorzieningen (zorgplekken en huisvesting) voor deze groep. Op 

casusniveau is een aantal mensen goed ingebed in een zorgtraject en 

afgelopen periode veel minder of niet bij de politie in beeld gekomen. Voor 

drie mensen is het gelukt om na een lange periode van dakloosheid een 

woonplek te realiseren. Dit is in de korte tijd relatief succesvol, maar terugval 

ligt in algemene zin op de loer en is een realiteit. We hopen dit te 

ondervangen met een levensloopbenadering. 

Ongeveer 80% van de doelgroep heeft een woonprobleem. De planning voor 

het openen van bijzondere woonvormen is nog niet precies bekend; er vindt 

bijvoorbeeld samen met de Dienst Justitiële Inrichtingen een verkenning 

plaats naar een passende locatie op hun terrein.  

 

124 PVDA 48 Prestatie indicatoren punt 2. Aantal 

bewonersondernemingen en actieve 

vrijwilligers. 

Is er naast een toename van WMO 

activiteiten en groei van vrijwilligers 

ook een groei van betaalde 

professionals om dit doel te 

realiseren? 

 

MvZ Een groei van het aantal vrijwilligers en WMO-activiteiten betekent niet 

overal een groei van de inzet van betaalde professionals.  

Er zijn enkele wijkcentra/buurthuizen die nog geen sociaal cultureel werker 

werkzaam hadden en dit nu wel hebben.  

Voor sommige wijkcentra is een (tijdelijke) uitbreiding van bepaalde 

professionals mogelijk voor specifieke projecten zoals de aanpak tegen 

eenzaamheid of laagdrempelige clientondersteuning.  
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125 PVDA 49 Pagina punt 2 toenamen vrijwilligers 

voor maatjesprojecten/ 

thuisadministratie. 

Is inmiddels bekend welke meer zware 

zorgvragen binnenkomen bij 

WonenPlus? 

 

MvZ De dienstverlening van WonenPlus Alkmaar verschuift van praktische 

diensten naar activiteiten gericht op welzijn en ontmoeting; 

• Eenzaamheid en dementie vragen om een specifieke aanpak. 

• Hulpvragers hebben meer en langer ondersteuning nodig. 

Bijvoorbeeld als het gaat om de kloof tussen Wmo en WLZ (de 

periode voordat mensen naar een verzorgingshuis gaan). 

• Er is meer vraag naar ondersteuning bij regelzaken, vooral bij mensen 

met een taalachterstand.  

• Ondersteuning is gericht op het bevorderen van zelfredzaamheid en 

sociale activering. Zo is er veel vraag naar de activiteit ‘'samen 

winkelen’'. 

 

126 PVDA 51 Doelstelling 1 uitbreiding basisaanbod. 

Opvoedadviseurs hebben een info 

avond georganiseerd voor ouders over 

gamen. Kwaliteit was goed, Wat was 

de oorzaak van het lage bereik van 15 

deelnemers? En zijn er nieuwe 

pogingen gedaan? 

 

EK In de jaarrekening staan enkele voorbeelden van nieuw aanbod genoemd. 

Om deelname aan de workshop over gamen te verhogen, werkt het CJG vanaf 

2020 ook voor dit thema samen met het onderwijs. 

 

127 PVDA 58 Diversiteit. 

Het college is begonnen met het 

herijken en waar nodig verstevigen 

van de samenwerking met de 

belangrijkste partners als het gaat om 

werken aan nieuwe manieren aan een 

inclusieve omgang met seksuele en 

genderdiversiteit.   

Wie zijn de belangrijkstenpartners? En 

kunt een tijdspad geven van deze 

herijking? 

PV De belangrijkste partners voor de gemeente zijn: Art. 1 NHN, COC NHN en 

stichting Alkmaar Pride. Verder werken wij samen met o.a.: Pink Society, 

Mee&DeWering, GGD HN en Roze in Blauw.  

Op dit moment wordt aan een evaluatie van de Alkmaarse Diversiteitsagenda 

2018-2021 gewerkt, t.z.t. zullen wij de raad daarover informeren. 
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128 PVDA 67 Doelstelling 2 Meer mensen stromen 

uit de bijstand. Realisatie Er zijn 

minder inwoners uitgestroomd dan 

vorig jaar. Toch zijn er wel meer 

inwoners aan het werk dan vorig jaar. 

We zetten namelijk in op werken naar 

vermogen. Er werken daardoor meer 

inwoners parttime en er zijn meer 

mensen met loonkostensubsidie aan 

het werk. Door het inzetten van 

loonkostensubsidie faciliteren we 

werkgevers om inwoners die in staat 

zijn te werken een betaalde baan aan 

te bieden. Hierdoor werkt 11,1 % van 

onze inwoners met loonkostensubsidie. 

Landelijk is dit 4,1%.” 

Wat verklaart dat wij zover boven het 

landelijke gemiddelde (4.1%) staan, 

zijn daar verklaringen voor?  

  

En kunt u ons wat meer vertellen en 

inzichten geven over deze 11.1% die 

afhankelijk zijn van loonkostensubsidie 

om aan het werk te zijn baan. In welke 

branches en bedrijven werken ze met 

loonkostensubsidie. 

 

PV Halte Werk plaatst veel mensen met een verminderde loonwaarde omdat wij 

veel aandacht besteden aan deze groep. Via de kontakten heeft Halte Werk 

samen met de inwoner een beter beeld welke mogelijkheden er zijn om te 

participeren. Loonkostensubsidie blijkt vaak goed aan te sluiten bij de 

leefwereld van de inwoner. 

Tevens zijn de werkgevers in onze regio bereid zijn om kandidaten met een 

verminderde loonwaarde aan te nemen met loonkostensubsidie. De 

werkgevers worden actief benaderd en geïnformeerd door de Wsp adviseurs 

en onze subsidioloog. 

Succes komt ook door de banenafspraak, de route arbeid en de goede 

samenwerking met de pro/vso scholen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De kandidaten worden in bijna elke sector geplaatst (groen, logistiek, zorg, 

schoonmaak, detailhandel, post).  

Ook worden kandidaten geplaatst op kantoorbanen. 

 

129 PVDA 67 Doelstelling 1 Er is meer aandacht voor 

een inclusieve omgang met onze 

onderlinge verschillen. Realisatie We 

PV Maart 2019 heeft een dialoogavond over slavernijverleden plaatsgevonden in 

de Bibliotheek Kennemerwaard. Dit was georganiseerd door Art. 1 NHN. 

Inzichten zijn uitgewisseld. Wij zijn in gesprek met Art. 1 NHN over het 
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hebben als gemeente hard gewerkt om 

vooruitgang te bewerkstelligen op het 

gebied van de inclusieve omgang. 

Diversiteit is nu ook geborgd in andere 

beleidsterreinen. Daarnaast zijn er 

verschillende projecten gesubsidieerd 

die hier ook direct een bijdrage aan 

leveren (zie ook motie beantwoording 

‘Diversiteit vraagt om doorpakken’ van 

1-10-2019). We zijn gevoelige 

onderwerpen niet uit de weg gegaan  

(Sinterklaasverenigingen, 

slavernijverleden).” 

Wat zijn de resultaten rondom 

gevoelige onderwerpen zoals 

sinterklaasverenigingen en het 

slavernijverleden? En wat voor 

opvolging krijgt dit?   

  

Wat is er in onze gemeentelijke 

context gedaan om inzichten te krijgen 

op het gebied van problematiek 

rondom ‘discriminatie op de 

arbeidsmarkt’? Met name als het gaat 

om mensen met een niet-westerse 

achtergrond? 

 

vervolg. In de zomer van 2019 heeft een open dialoog plaats gehad tussen de 

organisatoren van alle Sinterklaas-intochten van Alkmaar. In 2020 is het 

voornemen hier een vervolg aan te geven.  

 

De gemeente geeft waar het diversiteit op de arbeidsmarkt betreft, zelf graag 

het goede voorbeeld met het charter Diversiteit. Verder werken de RPA NHN 

en Art. 1 NHN aan arbeidsmarkt discriminatie.  

 

130 PVDA 72 “Er is nog geen besluit genomen over 

het Ondernemersfonds. Ondernemend 

Alkmaar heeft een bureau 

ingeschakeld om dit nader uit te 

PD Het onderzoeksbureau is momenteel actief voor Ondernemend Alkmaar. De 

corona crisis heeft ook op dit dossier nieuwe dynamiek meegebracht. Een 

stimuleringsfonds van € 1,5 miljoen is ingesteld om de economie van de stad 

“een boost” te geven. Dit kan gezien worden als een ondernemersfonds 
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werken en het draagvlak onder 

ondernemers te peilen.” 

Wanneer kunnen we de resultaten 

hiervan verwachten? En wat zijn de 

kaders van dit onderzoek? 

 

“avant la lettre”. Dit stimuleringsfonds kan ook een brug slaan naar een nieuw 

te vormen ondernemersfonds. Uiteraard met voldoende draagvlak vanuit de 

ondernemers wanneer het aankomt op de toekomstige financiering van dit 

fonds. De kaders van het onderzoek richt zich op toekomstige doelstelling van 

het fonds, de financiering en het draagvlak. In crisistijd is deze nog lastig 

meetbaar.   

 

131 PVDA 74 Rondom Kaasexperience: “ 

Omschrijving: De Kaasexperience is 

door marktpartijen opgepakt en 

rendabel gemaakt. Toelichting:  De 

Kaasexperience is door marktpartijen 

opgepakt, waarna zij besloten deze 

niet voort te zetten, omdat er geen 

positieve businesscase voor mogelijk 

is. “ 

Het is door marktpartijen rendabel 

gemaakt en daarna was er geen 

positieve businesscase meer mogelijk. 

Kunt u dit verduidelijken? Het lijkt 

elkaar tegen te spreken. 

 

PD De eerste zin betreft de doelstelling uit begroting 2019; door marktpartijen 

een rendabele Kaasexperience te laten ontwikkelen. De tweede zin geeft de 

verantwoording weer: de doelstelling is niet gehaald omdat er ondanks alle 

inspanningen door marktpartijen géén rendabele Kaasexperience ofwel 

positieve businesscase mogelijk bleek.  

 

132 PVDA 91 Er is inventarisatie gemaakt van 

Alkmaars vastgoed en op basis van 

deze inventarisatie is een plan van 

aanpak opgesteld. Op basis van dit 

Plan van Aanpak wordt samen met de 

Wmo-raad een enquête uitgevoerd 

onder inwoners en er wordt gewerkt 

aan een app over de toegankelijkheid 

van Alkmaar. 

MvZ Er is geïnventariseerd welk vastgoed niet voldoet aan toegankelijkheidseisen. 

Het plan van aanpak bestaat uit het volledig schouwen van enkele panden 

samen met ervaringsdeskundigen. Deze schouwing vindt nu plaats. Op basis 

hiervan zal een meerjarenplanning en een kostenraming worden opgesteld 

voor het Alkmaars vastgoed. 

In samenwerking met de Wmo-raad is een enquête uitgezet onder inwoners. 

Uitkomsten zijn nog niet bekend. 

Er vinden gesprekken plaats met externe deskundigen om in 2020 aansluiting 

bij een app te realiseren. 
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Wat is de planning voor het lanceren 

van de App? 

 

133 PVDA 93 Inzicht in de kosten, opbrengsten en 

subsidiemogelijk- heden voor 

duurzaamheidsmaatregelen De 

Meent. 

Zijn er, behoudens de zonnepanelen, 

verdere duurzaamheidsmaatregelen, 

zo ja welke, die genomen zullen 

worden voor het pand De Meent? 

 

PD De Meent maakt onderdeel uit van het Europese project POCITYF (Grant 

Agreement No.864400). Het project De Meent – POCITYF bestaat uit 3 

onderdelen: 

A: Zonparkeren: parkeerterrein / fietsenstalling met zonnepanelen en 

energieopslag. POCITYF subsidie € 42.000 voor batterijen en € 374.000 SDE 

subsidie voor zonnepanelen. Opbrengst: ca. 332,5 MWh/jr. Krediet 

toegekend1: € 541.250  

B: Warmte/Koude Opslag - WKO met thermische Smart Grid en 

waterstofopslag. POCITYF subsidie € 10.890. Krediet toegekend1: € 532.500. 

C: warmte/ koude bronnennet om met energieoverschot omliggende kavels 

en aan te sluiten. POCITYF subsidie € 247.500 euro. Krediet toegekend1: 

€ 727.500. 

Overig De Meent: smart regeling en monitoring. POCITYF subsidie € 40.000. 

 

134 PVDA 94 Dekking voor de kosten van de 

strategische aankoop complex 

Telegraaf Media Groep (TMG) regelen. 

We ontvangen graag een overzicht van 

de huidige verhuurders inclusief de 

bedongen huurtermijnen. 

 

PD Gegevens over huurders is niet mogelijk i.v.m. de AVG. 

Er zijn 45 huurcontracten met een maximale looptijd tot 31 december 2021. 

Minimale huurtermijn is 1 jaar.  

135 PVDA 97 Tabel prestatie indicatoren KPI’s. 

Graag ontvangen we een overzicht van 

gerealiseerde woningen binnen de 

categorie sociaal zowel in absolute 

aantallen als relatieve percentages 

PV In 2019 zijn 357 nieuwbouwwoningen opgeleverd. 

182 daarvan horen tot sociaal. Dat is 51%. 

  

De onderverdeling naar huur/koop en naar prijscategorie staat hieronder: 

  

                                                           
1 Raadsbesluit RB20190404, agendapunt 10. 
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t.o.v. het totaalrealisatie 

onderverdeeld in:  

o Huur en koop  

o Cat. 1 / 2 sociale huur/koop  

Omschrijving Aantal % van totaal 

Huur cat.1 13 4% 

Huur cat.2 130 36% 

Sociale huur totaal 143 40% 

Koop cat. 1 2 1% 

Koop cat. 2 37 10% 

Sociale koop totaal 39 11% 

Totaal sociaal 

huur+koop 

182 51% 

Totaal aantal 

nieuwbouw 

357 100% 

   
 

136 PVDA 100 De aanbesteding voor het vervangen 

en uitbreiden E-Loket parkeren is 

uitgevoerd en een deel van de 

producten is per 31-12-2019 

opgenomen in het nieuwe systeem. 

Wat heeft de uitbreiding van het E-

loket concreet ingehouden?   

 

EK Het betreft hier werkzaamheden binnen een verbonden partij. Het bestaande 

vergunningensysteem is vervangen door een nieuw systeem waar de 

Alkmaarse producten voor de bewoners beschikbaar zijn. Nadat alle reeds 

gedigitaliseerde producten zijn omgezet zullen de nog niet gedigitaliseerde 

producten (zoals een deel van de ontheffingen) worden toegevoegd. 

 

137 PVDA 104 Afvalscheidingspercentage 

huishoudelijk afval is gestegen naar 58 

% (2018: 53,7 %). Per inwoner bedroeg 

de hoeveelheid restafval 182,8 kg 

(2018: 230 kg). 

Zijn er, zo ja welke zijn de geschatte 

percentages die gehaald moeten 

worden om een rendabel systeem te 

kunnen hanteren? 

CB Het doel is niet om te komen tot een rendabel systeem. Wel om tegen 

aanvaardbare kosten een zo groot mogelijke afvalreductie te bereiken.  

Beleidsmatig is de inzet om de kg/inwoner huishoudelijk afval terug te 

dringen door de afvalscheiding te verhogen. Dit kan afhankelijk van de 

verwerkingstarieven en afvalbelasting tot lagere kosten leiden. Gescheiden 

ingezamelde reststromen zoals papier, glas, PMD etc. hebben een opbrengst, 

afhankelijk van de markt.  

Per saldo kost het systeem geld. Overigens is de Afvalstoffenheffing in 

Alkmaar een van de laagste van Nederland.  

138 PVDA 104 Er zijn 39 laadpalen gerealiseerd. 

 

EK Centrum  5 

Daalmeer/Koedijk 3 
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Wij ontvangen graag een overzicht per 

wijk waar de laadpalen gerealiseerd 

zijn. 

 

De Mare 1 

Graft / de Rijp 4 

Huiswaard 1 

Overdie 5 

Oudorp 4 

Schermer 0 

West 7 

Zuid 9 

Totaal 39 

Zie actueel overzicht (gerealiseerd en gepland) op 

https://laadkaart.mrae.nl/  

 

139 PVDA 104 Wat betreft de gebouwde omgeving 

tonen de gegevens (CO2-Uitstoor 

vermindering) uit de klimaatmonitor 

een dalende trend in de periode 2011-

2017. Na 2017 zijn er nog geen cijfers 

bekend. 

Het jaar 2024 en 2030 zijn de eerste 

jaren waarin we aanzienlijke 

doelstellingen hebben rondom het 

verminderen van de CO2-uitstoot en 

duurzaamheid. Wanneer kunnen we 

cijfers en resultaten krijgen van na 

2017? 

 

CB De HVC Energiemonitor 2020 is beschikbaar over de periode t/m 2018.  
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Reserve sociaal domein

Stand per 31/12/2016 5.844.435

Mutaties 2017:

Onttrekking WNK -251.000 Rb 14-1066 dd 11/9/14

Aanvulling begroting WTCG -300.000 Voorjaarsnota 2017-2020 Hfdst IV 

nieuw beleid

Implementatie resultaatsturing -159.967 b&w besluit 16.1470 d.d. 26/7/2016

Brede school -27.311 b&w besluit 16.746 d.d. 22/3/2016 

Huurprijsvaststelling bewonersondernemingen -336.000 b&w besluit 17-343 d.d. 11/4/2017

Aanvullende subsidie De Rekere -286.000 b&w besluit 17-425 d.d. 18/4/2017

Compensatie verlaging gemeentefonds integratie en 

participatie vergunninghouders

-1.000.000 b&w besluit 17-266 d.d. 28/3/2017

Resultaat programma 10 2016 ontttrokken aan de 

reserve

-1.000.000 RB 601 d.d. 26/6/2017 Jaarrekening 

2016

Resultaat programma 9 2016 toegevoegd aan de 

reserve

5.000.000 RB 601 d.d. 26/6/2017 Jaarrekening 

2016

Stand per 31/12/2017 7.484.158

Mutaties 2018:

Onttrekking WNK -31.000 Rb 14-1066 dd 11/9/14

Uitvoeringskosten Jeugd -226.000 B&W 19/9/17 realistisch ramen begr 

SD

Saldo jaarrekening 2017 programma 10 excl BUIG -875.000 Betreft subproduct minimabeleid -

465, wsw en re-integratie -410

Saldo jaarrekening 2017 programma 9 -893.000

Invulling PM posten begroting Halte Werk -56.000 b&w besluit 2.3 d.d. 13/3/2018

Saldo per 31/12/2018 5.403.158

Mutaties 2019:

Uitvoeringskosten Jeugd -350.000 B&W 19/9/17 realistisch ramen begr 

SD

Jaarrekeningresultaat 2018 -3.739.000 Rb Jaarrekening 2018

Aanvulling saldo 2.506.000 Rb Jaarrekening 2019

Woon zorg opgave -363.944 b&w besluit 2.11 d.d. 12/12/17

Lasten instandhouding Parlan -293.454 b&w besluit 2.7 d.d. 29/1/19

Incidentele lasten VT 2019 -230.000 Rb 25/4/2019

Saldo per 31/12/2019 2.932.760


